
  

 

 

 

 שבת שלום!

 0442עלון    alonafikim@afikim.org.il 0202בנומבר  4ב “ט חשון תשפ“כ

 נתן יונתןשיר לגשם / 

 יד חלוני כבר חונים ענניםל
 אני והגשם היינו שכנים.
 הקיץ עבר וריקים הגנים

 נותרו בשדה חצבים אחרונים.
 

 ליד חלוני כבר חונים עננים.
 

 הרוח מוחק את עקבות השנים
 גם אתה ואני גם אתה ואני.

 טוב לדעת שגם הזמנים משתנים
 רק לגשם הזה יש אותן הפנים.
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 איך אפשר לשכוח?
ישנם תאריכים בלתי נשכחים. רצח רבין כבר צוין בתאריך העברי י"ב חשון, אבל אי אפשר להתעלם מן העובדה 

התאריך החל היום ) מועד צאת העלון( והוא הוא התאריך הצרוב בנו, בכל אלה , 1144-השהתאריך הלועזי 
                                                                                 ששמעו, נדהמו, וכאבו את הרצח.                                                                                                 

כשרבין נרצח ובה היו כתובות המילים  22בשיטוטי באינטרנט מצאתי לפני שנים כרזה שיצר סטודנט, שהיה בן 
 הבאות:

                                                      אבא                                                                                                                           
                                                                                      קום                                                                                                                          

                                                                          אבא קום                                                                                                                      
                                            רצחו את רבין1                                                                                                                

                                          אני בן עשרים ושבע                                                                                                             
                                                       היום                                                                                                                          

 עוד לא קמתי1
שנה, בסביבות אחת עשרה בלילה. הטלוויזיה  04כשקראתי אותן לא יכולתי שלא להיזכר בשיחה שקבלנו לפני 

בבית הייתה סגורה ופתאום צלצל הטלפון. אורי שלנו צלצל ממרחק של אלפי קילומטרים ובהתרגשות רבה אמר: 
 ירו ברבין! אמרו שרבין נרצח, זה נכון?" הוא שאל. -"אמא, שמעתם? 

 ואנחנו היינו המומים. 
אפשר ללכת עם המילים מתוך הכרזה, רחוק או קרוב, כל אחד כפי הרגשתו. מילים שהן המעט המחזיק את 
המרובה. ילדים, בני נוער, הורים, וסתם אזרחים שיומם חרב באותו ערב, והם קמים מדי בוקר במשך שנים 

 ורבים לא מרגישים שהם קמים לבוקר חדש.
שנים חזרו לכיכר, חזרה שביטאה אולי חזרה אל הרגע שבו הכול קפא, ונעצר על מקומו עם הרצחו של רבין, 

ונדמה היה שבחזרה לכיכר עם השירים והמילים שנאמרו בעצרות כל שנה, היה מעין רצון להניע את מה שנעצר 
 לפני שנים ועד היום לא זז.

והיום מתווכחים אם רצח רבין הוא אירוע פוליטי או לא, ומי יארגן את העצרת לזכרו. בכתבה בערב שישי 
 האחרון נאמר שרבים מזדהים עם הנבל שרצח את רבין, אין מנוס מהתחושה שמה שהיה, יכול להיות שוב.

נשארנו מדינה בסיכון, חברה מפולגת, חברה אלימה, לא סובלנית, מתלהמת, שאין בה כבוד לדעתו של האחר,  
לתפקידו של האחר, מדינה מאובטחת פן... מדינה  שיש בה חמלה, אבל היא לא מספיק מורגשת, שנעשים בה 

 מעשים מחממי לב בהתנדבות וללא התחשבנות. 
 יש לה חלומות לעתיד יפה יותר, אבל הוא עדיין לא כאן.   

 עפרה

 !ברכות חמות למשפחות טסלר ולוי על קבלתן לחברות

 .נאחל להן ולנו חברות נעימה, פעילה וארוכת שנים בקהילת אפיקים

 .2222גם עם בואה של שנת   קליטה נוספים אנחנו שמחים להמשיך בתהליכי

 .בהצלחה לכל המשפחות המועמדות

 14141114-1144114תוצאות ההצבעה בקלפי מתאריך 
 242 –//   סה"כ מצביעים 22.22-2.22.02מתאריך: 

 

 טסלר בועז ונטלי )רויטמן(, לוי נריה ולירז1קליטת חברים חדשים: 

 כלל המועמדים עברו בהצלחה את הקלפי, מאחלים לכם קליטה קלה וטובה באפיקים!
 *תוצאות ההצבעה המלאות תלויות על לוח המודעות במזכירות. 
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 ל הקהילה“משולחנו של מנכ
 חברים וחברות יקרים,

 כמדי חודש, מספר עדכונים מהנעשה בקהילה.

 
   0200תכנית עבודה ותקציב 

 .0200אנו בישורת האחרונה בתהליך בניית תכנית העבודה והתקציב ל 
מנהלי הפעילויות שקדו והכינו תכניות עבודה מפורטות הכוללות מטרות, יעדים ומשימות. כפועל יוצא של 

 הדגשים אשר הוכנסו לתכנית העבודה נבנה תקציב מפורט לכל פעילות בשיתוף והכוונה של אגף הכספים.
 השלב הבא הינו הצגת הטיוטות לוועד ההנהלה ואישור מסגרת התקציב ותכנית העבודה.

לאחר מכן נערוך מפגש "שולחנות עגולים" פתוח לציבור בו נציג לכם את התקציב ותכנית העבודה, זהו הרגע 
שלכן ושלכם לבוא, להפגש עם מנהלות ומנהלי הפעילויות, לשמוע הסברים ולהשפיע על סדר היום של הקהילה 

 לשנה הבאה עלינו לטובה.
 תקציב ותכנית עבודה סופיים יוצגו ויאושרו בוועד ההנהלה בתחילת דצמבר, לאחר מכן יוצגו ויאושרו באסיפה.

 תאריך לשולחנות עגולים יפורסם בהקדם.

 

 גן בית -קול קורא 
לאחר דיוק "חלקת המגורים" מול רשות מקרקעי ישראל, נשארנו עם חמישה מגרשים פנויים לשלב הראשון של 

המגרשים המתוכננים תתאפשר רק לאחר השלמת תהליך השיוך  44 -מגרשים. השלמה ל 22שכונת גן בית שכולל 
 מול רשות מקרקעי ישראל.

 הקול הקורא פורסם לציבור וחברים/בנים המעוניינים בכך מוזמנים להגיש מועמדות.

 

 פרויקט גן בית
 אנחנו נמצאים בשלב מתקדם של מכרז הקבלנים, זכינו להיענות גבוהה וכמות קבלנים מכובדת ניגשה למכרז.
לאחר קבלת הצעות מחיר מהקבלנים שניגשו, נשארנו עם מספר קבלנים מצומצם עמם נערוך תהליך במהלכו 

 נבקר בפרויקטים אותם בנו, נשוחח עם ממליצים ולבסוף נבחר את הקבלן הזוכה איתו נצא לדרך.
 .0200תהליך הוצאת ההיתרים מתקדם בקצב יפה ואנו תקווה כי נוכל להתחיל את הבניה בינואר/פברואר 

 

 שולחנות עגולים –תהליך רב שנתי 
חברי קיבוץ.  21נערכו שני מפגשים מקדמים בהשתתפות חברת אביב המלווה את התהליך, בכל מפגש השתתפו כ 

המפגשים נערכו בשעות הבוקר/צהריים ומשכו אליהם באופן טבעי את קהל הותיקים. מכיוון שחשוב לנו מאוד 
לשמוע מגוון דעות ממגוון חברים בגילאים שונים, אנו מתכננים מפגש נוסף שיערך בשעות הערב ויאפשר לחברים 

בגילאים צעירים יותר )אבל לא רק(  להשתתף, ללמוד את הנושא בצורה טובה ולהביע את דעתם בהקשר 
 לחלוקת כספי אפימילק. 

 עדכון לגבי תאריך המפגש יפורסם בימים הקרובים.

 

 ּולסיום, באווירת הבוקר החורפי בו כתבתי שורות אלו, פסקה מתוך תפילת הגשם, ספר דברים:

עֲשֵה יָדֶךָ רְצְךָ בְעִתוֹ וּלְבָרֵךְ אֵת כָל מַּ ר אַּ יִם לָתֵת מְטַּ שָמַּ טּוֹב אֶת הַּ ח יְהוָה לְךָ אֶת אוֹצָרוֹ הַּ ח ה' לְךָ אֶת אוֹצָרוֹ הַטּוֹב ""יִפְתַּ

 אֶת הַשָמַיִם לָתֵת מְטַר אַרְצְךָ בְעִתּוֹ וּלְבָרֵךְ אֵת כָל מַעֲשֵה יָדֶךָ

 עד כאן להפעם
 קורן  רביב
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 ר ועד ההנהלה“דבר יו
 חברות וחברים שלום

כפי שדווח בעלון הקודם אנו ממשיכים לעסוק באינטנסיביות בתהליכים המרכזיים שעל שולחננו )שיוך וקליטה 
והכנת תכנית רב שנתית/שימושי לעסקת אפימילק( ושאליהם תצטרף במהלך נובמבר ודצמבר תוכנית העבודה 

 .0200והתקציב לשנת 

במהלך חודש אוקטובר קיימנו מספר מפגשים עם חברים במתכונת של שולחנות עגולים, בנושא התוכנית הרב 
שנתית וחלוקת כספי אפימילק. המפגשים הונחו על ידי חברת 'אביב' ורו"ח מטעמם וניתן בהם תקציר על 

השימושים הפיננסים של הקיבוץ והסבר על התהליך והתקדמותו. מרבית זמן המפגש הוקדש לשאלות ותשובות 
ולשיח והבעת דעה של מי מהחברים שרצה להביע את דעתו. כלל ההצעות, השאלות וההערות של החברים נרשמו 
ויילקחו בחשבון בהצגת התוכנית המקצועית שתוגש. הפגישות התנהלו ברוח טובה ויתרמו רבות לתהליך, על אף 
ריבוי המשתתפים עלו הסכמות על נושאים מרכזיים בחיי הקיבוץ שיש לתת להם מענה. אני מבקש להודות למי 

 שהגיע למפגשים ותרם מזמנו ומקווה שנוכל להמשיך ולנהל דיונים חשובים אלו גם בעתיד.

 לוחות הזמנים הצפויים להמשך התהליך:

 במהלך חודש נובמבר יוגשו מסקנות וטיוטות הצעה לצוות העבודה ולוועדי ההנהלה.  •

 במהלך חודש דצמבר הנושא יגיע לדיון באסיפה עם המלצות הוועדים. •

כמו כן ולאור הקשר בין התוכנית הרב שנתית ושיוך הדירות, אנו נפעל בשבועות הקרובים להעביר לכל בית אב 
דף מידע המכיל את הזכאות או החובה שלו במסגרת תהליך שיוך הדירות )ותק( כך שכל חבר יוכל לדעת את 

 מצבו הכספי לקראת ההכרעות.

תוצג במתכונת דומה לשנה שעברה כך שחברים יוכלו להשתתף, ללמוד את  0200תכנית העבודה והתקציב לשנת 
(. אנא שימו לב לפרסומים 0202התוכנית ולהביע את דעתם בנושא לפני קיום האסיפה )שתתקיים במהלך דצמבר 

 ובואו להביע את דעתכם. 

חשוב לציין שנושאים רבים בתחום התשתיות, נראות החצר ופרויקטים עתידיים דומים, מותנים בהחלטה על 
ביצוע תכנית רב שנתית ושימושים בכספי עסקת אפימילק. ככל שנשכיל להקצות משאבים לתחומים אלו, נוכל 

 לשדרג ולתקן את הנדרש.

דווח על החלטות ועד ההנהלה בנושא "קול קורא לסימון מגרשים  04/22/02באסיפה שהתקיימה ביום ראשון 
לגרושים ונקלטים" והוצגה חוות דעת משפטית בנושא, כפי שהובטח באסיפה קודמת. ביום רביעי של אותו 
השבוע נפגשנו )קורן, עמית ואנוכי( עם הבנות והבנים שנרשמו ומעוניינים להיקלט והסברנו להם על המשך 

התהליך. אני שמח כי מכשול זה הוסר וניתן להתקדם לקראת קבלה לחברות של בנים ובנות נוספים לביתנו 
 אפיקים.

 

 :"האקדמיה ללשון העברית"ולסיום משהו קצר על אורך רוח וקבלת דעתו של האחר מתוך אתר הבית של 

 סבלנות וסובלנות

 :משמעויות קרובות אך לא זהות סובלנותו סבלנות למילים הדומות

 סַבְלָנוּת )patience( –  או להתמיד בדבר אורך רוח, היכולת להמתין לדבר. 

 סוֹבְלָנוּת )tolerance( –  מוסכמות תרבותיות אחרות דעות אחרות ושל הכרה בקיומן ובזכות קיומן של. 

שבראשונה היה בעל משמעות פיזית ממש: לסבול פירושו 'לשאת  –סב"ל  –שתי המילים גזורות מאותו השורש 
אֻהוּ ]הכוונה לאל שיעשו[  משא'. כך למשל בדברי הלעג של ישעיהו על הסוגדים לאלילי זהב וכסף הוא אומר: "יִשָּׂ

תֵף יו וְיַעֲמֹד, מִמְקוֹמוֹ לאֹ יָּׂמִישׁ" וגו' )ישעיהו מ"ו, ז'( יִסְבְלֻהוּ עַל כָּׂ הוא מי שסוחב משאות  סַבָל .וְיַנִיחֻהוּ תַחְתָּׂ
בֶל כבדים, והוא מכונה גם בֶל )נחמיה ד, יא(, שהרי נושא בַסֵּ היה בראשיתו המשא הכבד. ואולם מַעבר  סֵּ

mailto:https://hebrew-academy.org.il/2016/01/31/%D7%A1%D7%91%D7%9C%D7%A0%D7%95%D7%AA-%D7%95%D7%A1%D7%95%D7%91%D7%9C%D7%A0%D7%95%D7%AA/
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 1111לחברים שטרם העבירו הצהרת הכנסות חתומה לשנת  אחרונהתזכורת 

 .לכלל חברי הקיבוץההצהרות חולקו לפני קרוב לחודשיים בתאי הדואר ונוגעות 

או לתיבה שנמצאת בכניסה למשרד  sachar@afikim-k.co.ilאת ההצהרות החתומות יש להעביר למייל 

 שעות(. 04חשבות השכר בשעות העבודה. לחילופין ניתן לשלשל לתיבת ההפקדות שבקופת הבית )

 נא להשיב את ההצהרות החתומות מוקדם ככל האפשר.

 לתשומת ליבכם: אי הגשת הצהרה חתומה עלולה לגרום לחיוב מס ישיר מול מס הכנסה1

 בשל מגבלות הקורונה לא תתאפשר חתימה במשרדי חשבות שכר, יש להגיע עם הצהרה חתומה מראש.

  izik@afikim-k.co.ilבכל שאלה ואם לא קיבלתם הצהרה יש ליצור קשר עם איציק ולקוביץ למייל 

 .4724472או טלפון 

 

 תודה, אגף הכספים1

המשמעות מסבל פיזי לסבל נפשי הוא טבעי ומתבקש, וכבר בתנ"ך סובלים גם דברים לא פיזיים, למשל עוונות, 
ם, וַאֲנַחְנוּ עֲוֹ טְאוּ וְאֵינָּׂ םכמותם כמשא כבד על כתפי האדם: "אֲבֹתֵינוּ חָּׂ )איכה ה, ז(. לאחר שמשה  "סָבָלְנוּ נֹתֵיהם

יו וַיַרְא חָּׂ ל אם ה וַיֵצֵא אם הֵם וַיִגְדַל מֹשׁם יו וכך נאמר: "וַיְהִי בַיָּׂמִים הָּׂ חָּׂ  "בְסִבְלֹתָם גדל בבית פרעה הוא יוצא אל אם
וגו' )שמות ב, יא(. הסבל שהוא רואה הוא סבל פיזי של עבדים נושאי חומר ולבנים, אבל ברור שהקושי הפיזי 

 .הולך כאן יד ביד עם קושי נפשי, וכך אנו מבינים זאת כיום

 ?כיצד קשור הסבל בסבלנות
'מִדת הסבלן'. ומיהו סבלן? "מי ששולט ברוחו וכובש את יצרו מִמהר להִפרע  סבלנות במילון בן יהודה מוגדרת

ולנקֹם", כלומר מי שאינו ממהר להחזיר לפוגע. המובאות הראשונות במילון בן יהודה לסבלן וסבלנות הן 
ו מְאֹד" )במדבר יא, ג( מפרש רש"י:  נָּׂ ה עָּׂ אִישׁ מֹשׁם מפירושי רש"י למקרא ולגמרא, למשל את האמור על משה "וְהָּׂ

סבלן הוא בעל יכולת לסבול, לשאת פגיעות, ומכאן נעשתה הסבלנות לאורך רוח, היכולת  ."וסבלן שפל –"ענו 
 .לסבול דברים באיפוק ולחכות. סבלן וסבלנות משמשים אפוא בעברית כבר כאלף שנים

מילים אלו התחדשו בעברית ימינו כשנדרשו מילים לסוג מיוחד של סבלנות: היכולת  סובלנות? ו סובלן ומאין לנו
 .לסבול את האחר, את דעותיו, את אמונותיו ואת מנהגיו, הסגולה לקבל את השונה

mailto:sachar@afikim-k.co.il
mailto:izik@afikim-k.co.il


6 

 

 :1114ספטמבר -תקצירי ישיבות הוועד ואסיפה מחודשים אוגוסט
 41011114ישיבה מיום  -ועד הנהלה

 אושרו. -אישור פרוטוקולים מישיבות קודמות .1
 עברה לאסיפה. -0202תכנית ביקורת לשנת  .2
 המשך דיון. -אסטרטגיית קליטה .3

 421011114ישיבה מיום  -ועד הנהלה
 אושר. -אישור פרוטוקול מישיבה קודמת .1
 אושר. -אישור חוזה משבצת קיבוץ .2
 אושר ועבר לאסיפה. -0202הצגה ואישור דוחות כספיים לשנת הכספים  .3
 אושר ועבר לאסיפה. -כחברת רו"ח של קיבוץ אפיקים BDOאישור חברת  .4

 21011114ישיבה מיום  -ועד הנהלה
 אושר. -אישור פרוטוקול מישיבה קודמת .1
 אושר. -אישור מודל קליטה .2
 

 411011114ישיבה מיום  -ועד הנהלה
 אושר. -אישור פרוטוקול מישיבה קודמת .1
 חברת אביב. -תכנית השקעות רב שנתית .2

 א. הצגת ניתוח מצב פיננסי קיים.
 ב. דיון בעקרונות מנחים וגיבוש חלופות לחלוקה.

 ג. סיכום והמשך עבודה.
 

 421011114אסיפת קיבוץ מיום 
 אושר ועבר לקלפי. -0202הצגה ואישור דוחות כספיים לשנת  .1
 אושר ועבר לקלפי. -כחברת רו"ח של קיבוץ אפיקים BDOאישור חברת  .2
מבקר הפנים הודיע על התפטרותו באסיפה ולכן לא ניתן להוציא  -0202הצגת תכנית הביקורת לשנת  .3

 לפועל את תכנית הביקורת.

 פרוטוקולים מלאים מופיעים על גבי לוח המודעות במזכירות ובארכיון הקיבוץ.
 בברכה
 אמיר רומנו
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 שרון

קשה לי להבין איך אחרי פחות מיממה כבר ישנה תחושה של חוסר, של ריקנות. הבנה שמחלחלת שאי אפשר שוב 
לדבר עם שרון או להתכתב איתו על פוליטיקה, קיבוץ, נוסטלגיה אין סופית והרבה דמויות מהעבר, משחקי מלים 

 והומור פנימי, המדינה שהולכת לנו פייפן והפועל, תמיד הפועל, המון הפועל.
שער שעוד ילמד בכל  -"טוטאל פוטבול -בשבת האחרונה, במהלך משחק טוב של הפועל באופן חריג, שרון כתב

מחזור של קורס מאמנים". שרון תמיד ידע בכותרת קצרה לתמצת חוויה, התרחשות, זיכרון, ארוע, וכמו תמיד 
בקריצה, עם הומור שנון וחוטים שנשזרים בחוויות עבר, ילדות שמחה, ערכים והומניות. למי שלא נפגע מחיידק 

שנים יחד עם האימפריה האדומה  47הכדורגל אסביר שבמקרה הזה הוא חיבר את נבחרת הולנד האגדתית מלפני 
 שמאז ילדותנו הרימה אותנו לפסגות של שמחה והטיחה אותנו לקרקע בשבתות של כאב.

כספורטאי מעולה, תלמיד טוב ודמות  –באפיקים שרון היה דמות מרכזית  2647מאז שנות הילדות של מחזור 
כריזמטית. והמקום המרכזי הזה לא היה כרוך בהתנשאות או שחצנות או גינונים שיכולים בקלות להתלוות 

 לכישרונות שהוא גילה.
אדם שהתקשה להשלים עם עוולות וחוסר צדק, עם גזענות ועם פגיעה בחלש. לא אחת היה  -שרון היה הומניסט

מזכיר מקרים נשכחים מהעבר הרחוק, שנחשבו עבורו כמקרים של חוסר הגינות וחריצת דין. זה נראה אולי מוזר 
קצת, אבל יחד עם יכולותיו לתכנן, לחשב ולנהל עסק, הייתה בו גם סוג של תמימות ולפעמים אפילו פליאה נוכח 
תופעות ורוחות רעות שחדרו יותר ויותר לחברה הישראלית. היה לו קשה לקבל ששחיתות, תחמנות, ניצול ושאר 

 פגעים אנושיים הם חלק מהחברה שלנו. הוא היה אדם של ישירות ושל אמת. 
מיזם התיירות ששרון הוביל וטיפח היה מרשים, קשה היה שלא להישבות בהתלהבות שלו בעת ההקמה של כפר 

קפדנות והתמסרות מוחלטת. כמו הנוף הפנורמי של הכנרת  -הנופש ואחר כך של הסוויטות. המקום היה חלק ממנו
שנמתח מתחת למצוק של כפר חרוב, גם שרון היה חלק מהכפר. נופשים שהתארחו במקום וחלקו את החוויה, 

 תמיד הדגישו את האירוח שלו. הכפר היה פשוט כבר חלק ממנו.
הבית גם במובן המשפחתי והבית במובן הגשמי. אל תבלבלו לו את המוח  -אבל המקום המרכזי של חייו היה הבית

ואדי פיג'אס וסכר נהריים. לא מסעדות גורמה  -עם מסעות לחו"ל, לא הודו, לא טנזניה ולא גבים בנגב. מקסימום
וקולינריה גבוהה. מנה של פלאפל חם וטרי עדיפה בהרבה. כמובן שהכי טוב זו צלחת עם סלט וחביתה בבית. 
המקום שהוא אהב הוא הבית עם התה והלימון והספרים הישנים. אם אני לא טועה זה גם השיר שהמשפחה 

כמה שהוא אהב  -. זו המשפחה שהוא כל כך אהב והיה גאה בה. סיגל, עידן, נטע וניצן12הקדישה לו ביום הולדת 
 אותכם, ליווה, דאג והתגאה. לא נלחץ ממשובות ילדות ונעורים. תמך, הושיט יד כשצריך והתבונן מהצד בסיפוק. 

גם השריטה של הפועל עברה לילדים ובשלב מסויים התהפכו היוצרות והילדים הפכו הדומיננטים באהבה למועדון 
הפאר האדום. היו נסיעות שמחות בחזרה מתל אביב אחרי ניצחונות הירואיים והיו גם לילות ארוכים בכבישים, 

 בחזרה לכפר חרוב, עם ילדים שהחולצות האדומות שלהם היו ספוגות בדמעות.
מהילדות, מהנעורים, מהצבא,  -לכל כך הרבה אנשים, מניח שגם אנשים שאני לא מכיר, יש לשרון חלק בחייהם

רצינות, דקדקנות, ערכיות  -מהעבודה, מחיי הקיבוץ. אני בטוח שלכל מפגש כזה הוא הביא את האיכויות שלו
 והומור. החיסרון שלו יורגש אצל רבים. 

לי באופן אישי יחסרו ההומור המיוחד של שרון, היציבות ושיקול הדעת שהוא נסך, טוב הלב והאכפתיות שלו. 
 בשבילי העולם בלעדיו הוא עולם חסר. מקווה שעם הזמן אמצא דרכים חדשות להיות בקשר עם שרון, עם דמותו.

אין מלים שינחמו על האובדן  -סיגל, עידן, נטע וניצן. לאיתן, איריס, ערן ורעות, לאחיינים -למשפחה האהובה
 הגדול. הלוואי ותמצאו נחמה וכוח במה ששרון הותיר בכל אחד ואחת מכם.

מניח שרק המשפחה שלי יודעת; על הקבר של אבא שלי היו מופיעים מדי פעם זרים של ורדים אדומים, צעיף של 
מועדון הפאר או צילום נדיר של כתבה אחרי ניצחון של הפועל בדרבי. רק אנחנו ידענו מי הניח את המזכרות. לא 

 דמיינתי בכלל שאעשה את זה, אבל עכשיו תורי להניח זר אדום. 
 אלי אשכנזי

 איתן יבזורי קיבוץ אפיקים משתתף באבלו של חברנו

 ל“שרון זעל מות בנו 

ומשתתף בצערם של סיגל האישה, והבנים עידן, נטע וניצן 

 והאחים איריס, ערן, רעות ומשפחותיהם.

 !יהי זכרו ברוך
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 1114מגרשים בגן בית  -קול קורא 
 לסימון מגרשים למטרת בניה ושיוך עתידי

 מגרשים בגוש המרכזי( 11 –)השלמת שלב א' 

 לחברי קיבוץ ולמשפחות במסלול קליטה )בני קיבוץ ונוספים(

לאחר ביצוע השלבים המופיעים בהחלטות הקיבוץ ביחס לאיתור המגרשים ולאחר העברת הרשימות לרשות 
מקרקעי ישראל )להלן: רמ"י( נותרו חמישה מגרשים בשכונת גן בית שנכללים ב"חלקת המגורים" )משמעות: 

 ניתן לקבל היתר בניה עוד לפני השלמת השיוך(. 

במטרה לקדם באופן מיטבי את בנית שכונת גן בית וכן לאפשר עוד פתרונות דיור לחברים ולנקלטים אנו 
 מפרסמים קול קורא על מגרשים אלו.

 )יש לקחת את הטפסים מהמזכירות(. 2המגרשים המוצעים בקול הקורא מופיעים בנספח מספר 
 

 -הקול הקורא הינו בהתאם לתנאים הבאים

 חבר שיסומן לו מגרש בהתאם לקול קורא זה, יחזיר לקיבוץ את הדירה המסומנת לו כעת; .1

סימון המגרשים לחברים כפוף למכלול ההסדרים של סימון מגרש ובניית בית לחברי קיבוץ במסגרת  .2
 שכונת גן בית;

סימון המגרשים לנקלטים כפוף למכלול ההסדרים של סימון מגרש, קליטה לחברות ובניית בית לנקלטים  .3
 במסגרת שכונת בית;

 :התנאים להגשת הבקשה להשתתף בקול קורא זה

כל בית אב העומד בתנאים המפורטים במבוא והמעוניין בכך, יוכל להגיש בקשה למגרשים ולסדר העדיפויות 
 בצהריים.  20:22בשעה  24.22.0202ימים ממועד פרסום קול קורא זה, כלומר עד ליום ג'  02בתוך 

 

 -הגשת הבקשה
הגשת הבקשה על ידי בית אב תהיה באמצעות מעטפה שיפקיד בית האב במזכירות הקיבוץ אשר תכלול את 

 המסמכים הבאים )אותם ניתן לקבל במזכירות(:

 מכתב בקשה לקבלת מגרש ומילוי סדרי העדיפות .1

 מכתב ויתור על הדירה הקודמת )ככל ויש כזו(. .2

 אישור הנה"ח על העדר חובות לקיבוץ.  .3

 אישור מיו"רית ו. תכנון על כך שאינו חורג מהחלטות הקיבוץ בנוגע לתכנון ובניה. .4

 הצגת אסמכתא המאשרת גירושין/פרידה.  -גרושים/פרודים .5

 

"סדר עדיפות" המופיע בסוף  -0סדר העדיפות לבחירת הזוכה מבין כל בתי האב יהיה בהתאם לנספח מס'  •
 מסמך זה. 

 תשריט המגרש יהיה בהתאם לתב"ע שבתוקף ולתוכנית הפרצלציה. באחריות הפונים לבדוק את התשריט. •

בית האב שיזכה במגרש יצטרף לתוכנית הבניה של שכונת גן בית ויהיה מחויב ללוחות הזמנים הנקובים  •
 בהסדר זה.
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מובהר כי בתקופת פיתוח המגרש ובניית הבית בשכונת גן בית ממשיך בית האב לשלם לקיבוץ תשלום על 
 דירתו הנוכחית בהתאם למעמדו, לתשלום הנוכחי ולהסדרים הקיימים. 

 בית האב יישא בכל התשלומים לצורך סימון המגרש, שיוך המגרש, פיתוח השטח ובניית הבית. •

בהתאם  -קבלת החלטה על הזוכה בדירה תהיה במנהלת השיוך ובהשתתפות מנהלת הכספים של הקיבוץ •
 לתנאים שפורסמו בקול קורא זה.

 

 -שיוך הנכס

מובהר כי שיוך המגרש למשפחה יהיה בהתאם להחלטות השיוך וכללי השיוך שיבוצעו באפיקים לכלל החברים, 
 לרבות החלטות שעדיין צריכות להתקבל, ובהתאם לנתונים האישיים של החבר/משפחה.

מובהר כי על החבר/משפחה הפונים לקול הקורא לבדוק בעצמם ועל אחריותם את התכונות, האפשרויות 
 והמגבלות של המגרשים, וכי הם מגישים את פנייתם לאחר שבדקו, הבינו ושקלו את הדבר.

 

 -תנאים למימוש זכייה

 סיום כל ההסדרים הנדרשים וחתימה על חוזים בתוך חודשיים מיום פרסום תוצאות הקול קורא.   -לכולם .1

 קידום הליך קבלה לחברות באופן רציף והשלמתו בהקדם האפשרי. -לנקלטים .2

 

 

 טופס בקשה להשתתפות בקול קורא ניתן לקבל במזכירות1 
 במזכירות1 41:11בשעה  42144114’, מוזמנים להגיש בקשה להשתתפות בקול קורא זה עד ליום ג

 
 

 בברכה,
 יו"ר ועד הנהלה-אמיר רומנו

 מנכ"ל קהילה -קורן רביב
 מנהל שיוך דירות -אמיר כהן

 מנהלת קליטה -עמית גל אסם
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 משולחן המגזר העסקי

לניהולו ואחריותו של המגזר העסקי. מאז,  0226כזכור, מגזר המזון )"בטעם אפיקים"( עבר באפריל  רקע כללי:
חדר האוכל מתנהל ומתפקד בתפר המאוד רגיש שבין העסקים לקהילה. מצד אחד הוא מחויב לסטנדרטים 

עסקיים/כלכליים ככל עסק אחר, ומצד שני אין להתעלם מכך שחדר האוכל היה ונותר העוגן הקהילתי 
המשמעותי ביותר באפיקים. ברור עם כך שהתנהלותו של המגזר צריכה לקחת בחשבון את פוטנציאל ניגוד 

 העניינים המובנה שתואר.

המצב הזה מזמן לנו לא מעט אתגרים עימם אנו מנסים להתמודד, לעיתים בהצלחה חלקית. סוג של עבודה 
סיזיפית. אנו מעודדים הבעת דעה. אני מאמין שביקורת, כל עוד היא נעשית בצורה עניינית ומכובדת, תורמת 

לשיפור השירות. אנו מנסים לתת מענה לכולם, אבל ברור שקשה עד בלתי אפשרי לרצות את כל מגוון הסועדים 
 והסועדות.

אציין רק שלאחרונה נפגשנו, אריק ואני, עם קבוצת חברות, ושמענו מהן שורה של הערות בנושאים שונים 
הקשורים בחדר האוכל. על אף שהיו לנו השגות לגבי חלק מהנאמר, אני חייב לציין שהדברים בסה"כ נאמרו 
ברוח טובה, מתוך אכפתיות וכוונה אמיתית לשפר את השירות והנראות של חדר האוכל. כל ההערות נרשמו 

 ויילקחו בחשבון.

 קצת מספרים:

 מהכנסות. 426-כ –"הלקוח" הגדול ביותר של "בטעם", הוא קהילת אפיקים  •

 מההכנסות מגיע מאפימילק )כולל חברים עובדי החברה(. 246-כ •

 הכנסות מסועדים חיצוניים )למשל שוכרים באזור התעשייה שלנו, עובדי "משקי" וצמח מפעלים(. 206-כ •

מקבוצות. נישה זו חוזרת לאחרונה לפעילות יפה לאחר שנפגעה קשות מהקורונה. בכוונתנו להגדילה  %6-כ •
 ככל האפשר.

 מסך הכנסות "בטעם" 06סועדי "ארטליסט" מהווים כ  •

 כל השאר )כולל רכב חשמלי למשל(. 06-עוד כ •

ברור מכך שקהילת אפיקים, על חבריה ותושביה, היא הלקוח החשוב ביותר שלנו, וכל החלטה שניקח, לוקחת 
 )כלומר אותכם( בראש ובראשונה. עקרון זה ישמר גם בעתיד. אותובחשבון 

כל מי שעוקב ואפילו קצת, אחרי המדיה על סוגיה, נחשף לשפע הכתבות בנושא גל ההתייקרויות  מחירים:
שעובר על המשק, ושלפי המומחים עוד צפוי להתגבר. עד כמה שנשתדל, אנחנו לא יכולים שלא להגיב לגל 

ההתייקרויות הנ"ל. התרעה על כך פורסמה כבר באחד העלונים האחרונים. להלן טבלה שמראה כיצד הדבר 
 משפיע ישירות עלינו, במספר פריטים מייצג:

מחיר ק"ג ינואר  פריט
14 

מחיר ק"ג 
 14אוקטובר 

 שינוי ב %

 41.46 2.4% 22.2 סלמון
 04.26 24.1 22.1 כרעיים

 %6.12 02.2 22.2 פילה אמנון
 20.76 26.6 21.2 פילה עוף

 22.26 22.2 04.2 סטייק פרגית
 02.26 6.2 7.1 ברוקולי

 1011% 41111 41112 סה"כ/ממוצע
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, כאשר 1/44החל מיום ראשון הקרוב , 226-לאור הנ"ל, החלטנו כי אין מנוס מעליית מחירים ממוצעת של כ
ברור מזה שעדיין המגזר סופג חלק משמעותי מההתייקרות. אני מקווה מאד שלא נידרש לתיקוני מחיר כאלו 

 בעתיד הקרוב.

, לא הרבה נעשה 0224שנה, ומלבד שיפוץ התקרה, תוצאה של השריפה בסוף  42-מבנה חדר האוכל בן כשיפוץ: 
המזגן שקרס ביולי השנה( וחלק נמצא ברקע. במטבח  –כדי לשמר אותו. חלק מהדברים ברור וגלוי לעין )ולגוף 

למשל אנו נדרשים לעלויות תחזוקה הולכות ועולות בגין גג דולף, קירות מתפוררים, רצפה קורסת וסה"כ מבנה 
שנתית לשיפוץ משמעותי, שתכלול -שאינו מותאם לצרכים שהלכו והשתנו עם השנים. לאחרונה הכנו תכנית רב

את המטבח, רחבת ההגשה וחדר האוכל עצמו. מאחר ואני רואה את שימור חדר האוכל כאינטרס מובהק של 
 חברי אפיקים, אני גם מאמין שנדע לאתר את המקור המתאים לשיפוץ הנ"ל.

: אני תחת הרושם שחלק גדול מהציבור מעוניין שנחזיר את ארוחות שישי בערב. אני מקבל ארוחות שישי ערב
לכך לא מעט פניות. חשוב לומר שכאשר יבוטלו מגבלות התו הירוק )המקשות מאד על ישיבת ילדים מתחת גיל 

במתחם סגור(, הנושא יעלה לבדיקה מחודשת. אנו מאד רוצים להחזיר את ארוחות שישי בערב, לפחות  24
 לתקופת ניסיון, על מנת לראות שיש לכך היענות ו...היתכנות.

 . יונה ברזיליבשקט ובצנעה שכה אופייניים לה, סיימה לאחרונה את עבודתה בחד"א ולסיום: 
במשך שנים רבות הייתה יונה חלק בלתי נפרד מצוות המגזר וביצעה כל עבודה ביסודיות ונאמנות ללא סייג. 

 קשה לתאר את חדר האוכל שלנו ללא דמותה העמלנית. 
בשם כולנו אני רוצה לאחל ליונה את כל הטוב שיש לחיים שאחרי העבודה להציע, ורב נחת בכל אשר תבחר 

 לעשות בעתיד. 
 כל טוב, רונן1

 ל“התגייסו לצהליהי גנקין  וגלי פינסקי  

 דרך צלחה, עניין ועמידה באתגרים,

 צאנה בשלום ושובנה בשלום!

 

 סיימה צבא קבע שירה כהן 

 סיים את שירותונתן גולדברג 

 צאו לאזרחות בנועם וראו רק טוב!

 

 באהבה, קשר חם
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 ר החינוך“משולחנו של יו
 תפילה לשגרה:

 "לו נדע לראות ברכה גם בעול השגרה, שמחה גם ברגעים פשוטים, 
 יופי גם במועקות היומיום,

 לו נקבל את כל שמתגשם בנו כילדים השמחים בגשמים,
 לו נהיה רבים ברבבות הטיפות, לו נקבל את הריבוי למען ניפרה"

 
אחרי חודש חגים, ארוך ומהנה מחד, אך ללא שבוע פעילות רצוף אחד הגיע חודש אוקטובר ובמידת מה השיב לנו 

את השפיות. בתי הילדים בגיל הרך ובחמ"ש שבו לעבוד בצורה רציפה  וללא קיטועים וחופשות באמצע השבוע 
 והשגרה המבורכת נותנת את אותותיה.

כעת האחריות מוטלת עלינו ועל הצוותים להפוך את הפעילות למועילה, מלמדת, חוייתית ובעלת ערך מוסף 
 ואנחנו בהחלט מכוונים לכך.

 
מחשבה, לפיה תום עידן החל"ת יביא עימו -מערכת הגיל הרך ממשיכה ל'סבול' מחוסר מתמשך בכ"א. התקווה

עובדות ועובדים חדשים, התברר כעורבא פרח ואנחנו נמצאים בפני שוקת שבורה. העובדה )הנכונה( שמדובר 
 במשבר כלל ארצי איננה מנחמת ובוודאי שלא עוזרת לנו לפתור את הנושא.

נכון כרגע הצוות המסור, המיומן והוותיק של מערכת החינוך באפיקים נושא בנטל בצורה מעוררת הערכה גדולה 
 והשתאות, אולם ברור כי אנו נידרש לחזק אותה בהקדם בכדי לאפשר את המשך פעילותה הטובה של המערכת.

 
למרבה ההפתעה והצער, גם בחמ"ש אנו חווים איוש חסר מאוד של הצוותים. לראשונה מזה תקופה משמעותית 
אנחנו נדרשים לגיוס משמעותי של מדריכות ומדריכים ודי מתקשים בנושא. נכון לכתיבת שורות אלו יש לנו פער 

ו'. מנהלת החמ"ש, ניצן, עושה כמיטב יכולתה לג'נגל בין השכבות -במדריך/מדריכה לפרבר ובצוות למרכזון ד'
 והבתים אולם גם מאמץ זה הינו מוגבל וברור שנידרש למענה בהקדם.

 
בשלוש השנים האחרונות, מערכת הגיל הרך נמצאת במגמה של ירידה במספר הילדים המתחנכים בה. יש לדבר 

מספר סיבות שלא כאן המקום לבחון אותם. כפועל יוצא ממגמה זו, אשר צפויה להשתנות בעתיד הקרוב, עם 
 השלמתה של שכונת 'גן בית', הפעוטונים שלנו עם מספרים יחסית קטנים של ילדים.-צמיחתה

ילדים בלבד וכך גם בפעוטון הבוגר 'כלנית'. סוגיה זו מציפה קושי ואתגרים  22בפעוטון הצעיר, 'ארז', אנחנו עם 
 בבניית הצוות ובעבודתו. מנהלת הגיל הרך, ביחד עם היועצת הפדגוגית עוסקות בנושא.

גם בבית התינוקות, לפחות בעת הנוכחית, מספר הפעוטות הינו קטן אולם אנו צופים כי הוא ימשיך לגדול 
 ולצמוח בהמשך השנה וזאת גם ללא קליטת פעוטות מחוץ לאפיקים.

 
ח' לעבוד בענפי המשק. לאט לאט, הם -שבועיים האחרונים, ולאחר הפסקה של למעלה משנה שבו ילדי ז'-בשבוע

משתבצים בענפים השונים ומתחילים לעבוד כפי שהיה נהוג באפיקים מקדמת דנא והופסק עקב המאבק 
בקורונה. במקביל אליהם גם האליפים החדשים בפרבר )שכבה ט'( מתחלים לעבוד את מסגרת שעות ההתנדבות 

אליה הם מחויבים ובאופן כללי ניתן לראות מגמה חיובית בנושא. אנו מייחסים לסוגיית העבודה בענפי המשק 
חשיבות גדולה שהינה אף מעבר לעבודה עצמה. מדובר בעוד דרך, משמעותית ביותר לחבר ולקשור את הנוער 

 בקיבוץ למקום ולקהילה ובכך להגביר ולהגדיל את תחושת השייכות שלו ליישוב ולקהילה.
 

בשלהי חודש ספטמבר הצטברו לא מעט תלונות בנוגע למענה של חדר האוכל לילדי החמ"ש בכל הקשור למגוון 
וכמות האוכל המוגש שלהם. קיימנו בנושא זה מפגש עם מנהל החד"א )אריאל( ועם השף )ערן( על מנת למקד את 

 הפערים ולתת להם מענה.
לפי בדיקות 'מדגמיות' שביצעה מנהלת החמ"ש לאורך החודש האחרון המענה בהחלט השתפר, כאשר חלק ממה 

 שגרם לכך זה שינוי בשיטת ההגשה בחדר האוכל והפעלתו של ה'מטבח הקדמי'.
 כעת נותר לנו להמשיך ולעסוק בנושא איכות המזון ומעבר להגשת )גם( מזון בריא יותר בגיל הרך ובחד"א בכלל.
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מועצת החינוך קיבלה החלטה בנוגע להחזר תשלומים להורים בגין סגירתם של חלק מהבתים במהלך הקיץ. למי 
שב'טעות' שכח במהלך הקיץ היו לנו מספר מקרים בהם נאלצנו לסגור בתים שלמים )פעוטונים, גנים, מרכזונים( 
עקב התפרצות התחלואה והדבר הביא לנטל על ההורים, בין השאר גם כלכלי. החלטת מועצת החינוך שהתקבלה 
הינה להחזיר להורים מחצית מהעלות המוערכת של ימי הפעילות בהם היום הבתים סגורים. עדכן מפורט בנושא 

 נשלח לכלל ציבור ההורים.
 

בשבוע שעבר הוצגה טיוטת תכנית העבודה של אגף החינוך לאישורה של מועצת החינוך וזאת לקראת הצגתה 
בימים הקרובים לוועד ההנהלה. הגיית התכנית נעשתה בשיתוף עם מנהלות הגי"ר והחמ"ש ובמקביל לתהליך 

 נ קרן.“שהובל על ידי מנהל הקהילה קורן ועימו מנהלת משא
עדכונה של התכנית על ידי וועד ההנהלה היא תוצג לכלל הציבור כחלק מתכנית העבודה -לאחר בחינתה ואישורה

 של הקהילה.
 

 .חג הסיגד, חגה של העדה האתיופית( אנו מציינים את 4/22ביום חמישי הקרוב )
בקיבוצנו, כמו בעמק הירדן כולו, אנחנו חיים במעין "בועה דמוגרפית" ולכן איננו מכירים או מציינים את החג. 

 דווקא בשל כך נראה לי נכון להציג ולשתף מס' עובדות בנוגע לחג:
 סגידה - סיגד

השתחוות, והיא מסמלת את תודעת ההכנעה המוחלטת לאלוהים, הקיימת  ,המילה "סיגד" פירושה סגידה
ללַה )תחינה( ועמתה סו )חג הקיבוץ(. הם  בתיאולוגיה האתיופית. החג נקרא גם מם

. בעקבות השיבה מגלות בבל לירושלים, החליט העם לחדש את הברית בין מקורו של החג מתקופת עזרא ונחמיה
 .אלוהים לעם ישראל. בשל כך שימש החג הזדמנות להפגין נאמנות מוחלטת לאלוהים

יום אחרי פסח.  12בדומה לחג שבועות החל  -יום אחרי יום כיפור  12בדיוק  -החג חל בתאריך כ"ט בחשוון  
 .בתוך תפילות משותפות וצום ,לכמיהה והכיסופים של ביתא ישראל לירושלים הסיגד הוא גם סמל חזק

וההכנות לו נערכו ומנוהל כולו על ידי כוהני הקהילה )הקיסים(,  , כסמל להר סיני,הטקס נערך בראש הר גבוה
 .באתיופיה ימים רבים מראש

התבקשה ההנהגה הדתית האתיופית לבחון מחדש את מקומו של החג בארץ הקודש. אחר  ,לאחר שעלו לישראל 
 .דיון התקבלה ההחלטה כי לסיגד יש משמעות אף בישראל

 או ברחבת הכותל?  -איפה מתקיים הטקס החגיגי בארץ? על ראש ההר, כמו באתיופיה 
המשקיפה אל הר הבית, וטקס נוסף מתקיים  לחגוג את הסיגד בטיילת ארמון הנציבבישראל התקבל המנהג 
 .במקביל ברחבת הכותל

  , הקובע אותו כחג רשמי במדינת ישראל.חוק חג הסיגדאושרה בכנסת הצעת  022%בשנת 
 

 "עשן ואמיץ תמיד ימצאו דרך מוצא" 
 פתגם מתורגם מאמהרית

 
 בברכה,
 אמנון אביגדור

https://www.ynet.co.il/articles/0,7340,L-4305024,00.html
https://www.ynet.co.il/articles/0,7340,L-5258924,00.html
https://www.ynet.co.il/articles/0,7340,L-4886218,00.html
https://www.ynet.co.il/articles/0,7340,L-4263245,00.html


04 

 

 "חלוקת רווחים"( –)מה שנקרא באופן לא ממש נכון העברת אחוזי שליטה 

 העברת אחוזי שליטה מאתנו לשותף פורטיסימו. –הציבור הצביע לפני זמן רב ואישר העסקה 
 מיליון ש"ח. הכסף, לאחר הורדת מס נמצא באפיקים.  222בתמורה לעסקה אפיקים קיבלה 

 ח. “אש 022-בחישוב של כולנו שווי הזכויות, כל חבר זכאי לכ
 ולמרות הכל, במחשבה מעמיקה, אני מציע חלוקה מעט יותר מתחשבת.

 
 להלן:

לפי ותק ו 0/2אחוז מהעסקה ולחלק  22חברים ותיקים וחברים שהיו ביום הקובע בעלי דירות וזכויות. יש לקחת 
 שוויוני. 2/2 -

 בחלוקה הזאת נשלם חובות הוותיקים ונקזז חובות מהחברים החייבים, כפי שכתוב בתקנון האגודה.
 -יתרת הכסף

 אחוז לקיבוץ )מימושו להחלטת הוועד שיביא לאישור האספה( . 02להעביר 
 

 דוגמא:
 חיזוק קרן המילואים לשירות והשלמת התשלום לפנסיה. -2
 טיפול ושדרוג תשתיות בשקיפות ונאותות ציבורית. -0

 ואת היתרה לחלק שווה בין כל החברים.
 למה לחלק לחברים?

 כי הם צריכים ובעיקר זכאים.
 היינו בחובות, היינו במשבר, חיינו בצמצום. כעת זמן לחלק.

 לימודים, סיוע ועוד. -כי החברים צריכים לבריאותם, לבתיהם, לילדיהם 
 אחוז לאלו שהיו ביום הקובע? 22 למה לחלק

 כי זה מבדל את החברים הוותיקים מהחברים החדשים וסוגר את חובות השיוך.
 

 ₪? מיליון  11למה לתת לקיבוץ 
 והתשתיות הרעועות1 כדי לחזק את הביטחון הפנסיוני 

שימו לב הכנסת כסף לקרנות הפנסיה אין בה כדי להעלות את הסכום החודשי אלא רק לחיזוק הקרן והקטנת 
 .ההישענות על הנדל"ן

 כי כך החלטנו כשלא היה לנו. -למה שווה בין כל החברים? ראשית
 לפי וותק(חברים שהיו ביום הקובע11)אחוז רק  11כי חילקנו 

                                         כי כשקלטנו כך הבטחנו .                                                                                                       
                                            כי בקליטה רוב הנקלטים העבירו לקיבוץ סכומי כסף רבים.                                                                          

          קבענו שישלמו מיסים כמונו וירכשו בתיהם.                                                                                        0222כי בקליטת 
 .כסףכי חברים רבים העבירו לקיבוץ מאז השינוי במודל הרבה 

 אין דרך להתחשבן, כמעט כולם חושבים שמגיע להם יותר.

 מיליון לקיבוץ 11למה 
קיבוץ אפיקים בהתאוששות מבוקרת מאד. העסקים עובדים וכך צריך להיות. הקיבוץ סגר את חובותיו. הקיבוץ 

 שינה את מודל ההתחשבנות מול אפימילק ואחוזי העברה שונו לטובה כך שיותר כסף ופחות סיכון.
 למה עכשיו?

. יש קבוצת גיל מאד מבוגרת שחיה בצמצום כבר שנים, גרים 42אחוז מהחברים מעל גיל  12-באפיקים מעל ל
 בצניעות, ממעטים בעזרה לילדיהם ובעיקר צריכים את זה לביטחונם הבריאותי סוציאלי.

 למה עדיין יש חברים שחושבים כי הקיבוץ צריך לקבל את רוב הכסף?
 מגורים, שכר, רכבים ותקציבים. -בקיבוץ קיימים פערים אדירים בין חברים

זה המקום לאפשר לחברינו שחיו בצניעות ליהנות מההצלחה שקשורה הרבה בצניעותם ודרך התנהלותם רבת 
 השנים.
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 הנדון: העברת דיווח על אירועי ביטוח 

 מבקש לתזכר ולחדד את חשיבות הדיווח בזמן אמת, או בסמוך לו, בכל מקרה  של: 
 מפגעים בטיחותיים /  נפילת עצים / תאונה. 

 
ישנה חשיבות בהעברת עדכון לחברת הביטוח, לטובת הערכות שמאי וקבלת פיצוי בהמשך, סמוך ככל 

 האפשר למועד ההתרחשות . 
 מאיה גנץ, והיא תנחה בהמשך פעולות. -את העדכון יש להעביר לאחראית הביטוח

 תמיד כדאי לעדכן באירוע,  גם אם בסופו של יום לא תופעל  פוליסת הביטוח בשקלול הנתונים.  
 בברכה  

 ל הקהילה“קורן רביב, מנכ

 לסיכום במספרים:
 לחלוקה בין החברים הוותיקים אלו שהיו חברים ביום הקובע.₪ מיליון  11
 לקיבוץ.₪ מיליון  11
 או מה שנשאר חלוקה שווה בין כולנו.₪   מיליון 21

 למי שיטען כי עד כה לא בוצעה החלטה על אופן החלוקה אסביר1 -נ1ב
ולאחר הפירעון כל החברים שווים, זאת ההחלטה  לשנת וותק, 1,411ההחלטה על זכויות וותק בשווי של 

 שהתקבלה בקלפי1
 .כמה יועבר לחלוקה מהעסקים לקיבוץ זאת החלטה שקיימת כבר בתקנון הקיבוץ

 הכותב חבר אפיקים שאיננו בקיא במספרים המדויקים.
     

 בברכה, יניב אסם
 

 

 ר ועד ההנהלה“תגובת יו

 לכל חבר הזכות להביע דעתו אך חשוב כי ישמור על העובדות.
 משנה זהירות נדרש ממי שכיהן בעבר בתפקידים ציבוריים בקיבוץ.

 אמיר רומנו
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 דיווח מאגף בינוי ותשתיות

טיפלנו בבתים המשותפים בסגירת הנזילות שהיו, ובתחילת אוקטובר התחלנו לנקות את הגגות  – גגות אפיקים
לקראת החורף בשיתוף הנדל"ן. לצערי יש גגות שמלאים בערמות של ציוד שבור ובלוי שהמקום שלו לא על הגג, 

זה גורם לאי יכולת לטפל בגג ולמנוע נזילות בחורף. וזה המקום לבקש שוב מהחברים שיש להם ציוד כזה או 
 לפנות אותו מהגג, נשמח לעזור למי שצריך. -אחר

נטפל במוקדים שיש הצפות ושלוליות החוזרות על עצמן כל חורף. הצומת באזור בית איילה,   בקרוב – ניקוזים
ועוד. הטיפול יהיה בחסות מחלקת הניקוזים של המועצה ובמימון המועצה. על  2ובין גבעת האמפי לבית מספר 

 התחלת העבודות נוציא הודעה מסודרת . 

ח מכיוון מערב. מדרגות, הנגשה, “בית לבין שכונת כ-של החניה בין שכונת גן‘ סיימנו שלב א - ח“חניה שכונת כ
 באזור זה לפי הצורך. מעקות, תאורת לילה. נעבור את החורף הקרוב נראה איך המים זורמים ונטפל גם בניקוז

אנחנו ממשיכים להתקדם בהתקנות, בשאיפה שעד סוף השנה נסיים את כל ההתקנות. שתי  – דודי מים חמים
 מרכזיות כבר נותקו ממרכזיות הגז, והמים החמים מגיעים מהדודים שהותקנו.

אני מבקש להזכיר שוב שמרגע שמתחברים לדוד המים אז אין יותר תשלום על מים חמים, אלא רק על מים 
קרים ועל פינוי המים לביוב, וזה יוריד את עלות המים החמים לכשליש מהמחיר שאנחנו משלמים היום לקוב 

 לקוב.₪  %2.04מים 

 כולל.₪  2,272בקרוב נתחיל לחייב את החברים שחוברו לדודי המים החמים על עלות הקולט 

חושבים ומדברים  קיבוץ אפיקים, בעידודו הצמוד של מוטי קומורוב, –עמדות טעינת רכבים חשמליים 
ומתכננים כבר הרבה זמן עמדות טעינה לרכבים חשמליים. זה מתחלק לעמדות טעינה מהירות שיועמדו באזור 

הכלבו ומקומות עם תנועה גדולה של אנשים מבחוץ, ועמדות טעינה איטיות בתוך החניות שהחברים חונים בהן. 
התקנו, לפי בקשה, בחניית התמרים תשתיות חשמל לשלוש מכוניות ובקרוב נסדיר גם את החניה בכדי להטעין 

 רכבים חשמליים.

 יש תוכנית בהמשך שנפרק את מרכזיות הגז אשר צמודות למרכזיות ונעמיד עמדות טעינה כי יש שם כבר חשמל .

קיפלנו וניקינו את אזור הבריכה, נכנסנו לתוכנית החורף בבריכה ולא נרוקן את המים בכדי  – בריכת אפיקים
בקרוב ניכנס לגיזום העצים הגבוהים מסביב לבריכה, ואני רוצה להגיד שוב תודה                   לשמור על התשתיות.

על שנתיים של עשיה ונתינה בבריכה ולכל צוות המצילים שעבדו מסביב לשעון בכדי לתת מענה לכל  לאסנת בזמן
 האורחים.

 איציק כהן

 “מחסן יד שניה”

חברים ותושבים, המפנים דירות, או שסתם מעוניינים להיפרד מכלי בית, 

 -סירים, תמונות וקישוטים לבית, וכד... או להתחדש בכלים וחפצים אחרים 

 מוזמנים לבקר במחסן היד השניה ע"ש רינה שליט, במקלחת הציבורית צפון.

 7%24277-212 או עם צפי 7026122-212 יש לתאם עם נורית רוט

 .מחכות להצפה משני הכיוונים

 נורית רוט וצפי עלי

tel:050-721-9533
tel:050-783-4377
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 דיווח ממשרד תכנון

 -לפני הרבה שנים, כשעוד רק הייתי נציגת ציבור בוועדת תכנון, אחד החברים הציע שנשנה את שם ועדת תכנון 
 .ועדת תכנון ושימור

עם השנים, כשהפכתי להיות מרכזת ועדת תכנון אימצתי את ההצעה ובשלוש שנים האחרונות אנחנו משקיעים 
בנראות ושימור. הפקנו הרבה פרויקטים שקשורים לנראות ונראה לי שאנחנו במקום טוב יותר כקיבוץ, הן 

 מבחינת שימור והן מבחינת נראות.

זה משהו ששובר  –לא הרבה דברים שוברים לי את הלב אבל הרס של יצירת אומנות קהילתית במרכז הקיבוץ 
 לי את הלב לרסיסים!

 איך אנחנו כחברה הפכנו להיות אדישים כשמול העיניים שלנו אנחנו הורסים את הגן עדן הזה?

יצירה קהילתית בהובלת אסיה "בריכת הנופרים", הרס  -בשבוע האחרון נהרסה עבודת הפסיפס ליד מיץ פטל 
 .כשהרבה הורים יושבים ליד ולא אומרים דברשנעשה בשעות האור, 

הרס הפסיספס הוא קצה הקרחון של חוסר כבוד לקיים, חוסר חינוך מהיסוד וחוסר אכפתיות של מי שרואה 
 ולא אומר דבר.

שבירת הפסיפס הוא חלק מאוסף דברים שגורמים לך לשאול איך זה יתכן?!! מה קרה לנו?? פרט זה מתווסף 
לנסיעת מכוניות על דשאים, לקיחת ציוד מבית המלאכה, צואה של כלבים שמפוזרת בכל הקיבוץ, על מדרכות, 

 על דשאים ואיפה לא?

קלאבקרים שנוסעים מהר, בני נוער, סטודנטים וחברים שנוסעים בטירוף על מדרכות הקיבוץ באופניים 
 חשמליים שלהם לאנשהו בלי לחשוש שאולי ידרסו מישהו בדרך....

 ממתי הפכנו להיות שתקנים? הרי יש דברים שאנחנו יודעים יפה מאוד להביע את הדעה שלנו... כמו כסף.

ממתי שכחנו לדבר אחד עם השני? להעיר ולהאיר את תשומת ליבו של השני? גם אם הוא לא יקשיב, לפחות 
 הערנו.

משהו בחברה שלנו השתנה, כבר פחות אכפת לנו מהסביבה, אנחנו יותר מרוכזים בעצמנו, בבית הפרטי שלנו, 
במשפחה. זה הקיבוץ שלנו, פה בחרנו לחיות. כמו שאנחנו שומרים על הבית הפרטי שלנו ככה אנחנו צריכים 

אם לא נעיר אחד לשני אז הקיבוץ שלנו, ייהרס לנו מול  –  לשמור על מה שיש בתוך הגדר, על הקיבוץ שלנו
 צעירים ומבוגרים, בכל הגילאים )כמובן שלא כולם(. -העיניים. והמאכזב הוא שההרס הזה נעשה על ידינו 

 
 קחו אחריות, אל תתביישו ותפסיקו לחשוב שמישהו אחר יעשה את זה בשבילכם:

 תעירו! –ראיתם ילדים זורקים אבנים על פסיספס או כל יצירת אמנות 
 תעירו! –ראיתם חברים נוסעים על דשאים 

 תעירו! –ראיתם בני נוער וחברים נוסעים מהר על אופנים חשמליים 
 תעירו! –ראיתם קלאבקר נוסע מהר 

 תעירו! –ראיתם כלבים מחרבנים על מדרכות או על דשאים 
 תעירו! –ראיתם בעל כלב שלא אוסף את צרכי הכלב 

 
 זה שלנו, זה הבית שלנו ולא של אף אחד אחר1 החינוך צריך לבוא מאיתנו על שמירה וכבוד לקיים1

 בתקווה שאף יצירת אומנות לא תיהרס יותר באפיקים.
 

**תוספת רגע לפני סגירת העלון: הילדים שביצעו את הנזק לקחו אחריות והודו במעשה, ובהמשך גם יעזרו 
 לאסיה בתיקון הפסיפס השבור.

 
 שבת שלום 

 ‘אורית דומוביץ
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 אגף בריאות

 1111בריאות ורווחה של גמלאי אפיקים לקראת שנת 
 

בתפקיד אחראית קשישים, אותו מילאה במסירות אין קץ, הודיעה אסנת על אסנת בר לאחר שנים אין ספור של 
 בינתיים נאחל לה ולמשפחתה שלווה ובריאות טובה. -סיום תפקידה. עוד נספר ונהלל על כך בהמשך 

ידענו תמיד ש"כמו אסנת לא יהיה" ואכן, התקשינו למצוא מישהו שייכנס לנעליה הגדולות. בסופו של דבר ערכנו 
מספר שינויים בהגדרת התפקיד ונתחיל בתקופת ניסיון, כשלנגד עינינו הצורךבאפיון מדויק יותר של צרכי 

הגמלאים בראיה כוללת ומודרנית, התואמת את עידן הקיבוץ המתחדש באפיקים. מטרתנו הינה דיוק המענים 
 תוך שימת דגש על הטיפול המסור והאישי כמו בימי אסנת.

 
הסכימה לקחת על עצמה את תחום הגמלאים בכללותו בין השאר תעסוק בפעילויות תרבות,  סילבי פרידמן

ניהול תקציב המערך, הגשת תביעות לגמלת סיעוד, אחריות על סידור העבודה של המנקה הקבועה בבתי 
 החברים, זיהוי ומיפוי בודדים בקהילה. עזרה לחברים המאושפזים לאורך זמן במציאת מטפלת זמנית ועוד.

התגייסה למתן מענה לצרכי הקשישים בבתיהם. בתקופה הראשונה תשתדל לקיים את כל מערך  אורית רויטמן
הטיפול והעזרה כפי שעשתה אסנת, במקביל נדאג לאפיין ולדייק את הצרכים כאשר הכוונה להשקיע את משאבי 

הקהילה בעיקר בחברים שאין להם בני משפחה באפיקים, שאין להם חוק סיעוד או מטפל זר והם זקוקים 
לעזרה זמנית במצבי חולי או משבר זמניים, או עד שיקבלו עזרה קבועה. אורית תמשיך להגיש עזרה מידית 

במצבים לא מתוכננים כמו צורך להתפנות למיון, עד שתגיע עזרה קבועה של בן משפחה או מטפל, חבר 
שהשתחרר מבית חולים, או חבר עצמאי שנפל למשכב ואין לו עדיין עזרת מטפל ובני משפחתו עובדים או מחוץ 

לקיבוץ. אורית תדאג לבקר את הקשישים הבודדים גם אם הם עדיין עצמאים ולמפות את צרכיהם, במידת 
 האפשר תבקר חולים מאושפזים מחוץ לאפיקים.

אנחנו מקבלים תגבורת חשובה וטובה למערך הטיפול בבריאות והרווחה של חברינו המבוגרים וביחד עם הצוות 
הקיים: רן גולדברג, נדיה פיק, דפנה הירש וסמדר ליש אני בטוחה ששיתוף הפעולה ביננו יביא לברכה ורווחה 

 מצד אחד, ומצד שני  לא יעיק על תקציב הקהילה.
 עירית פורת

 גיוס ניקיון:

 בבוקר  2::0בשעה  1155ביום שישי 

 ניפגש מאחורי מועדון עינב 

 לגיוס גירוף וניקוי.

 מוזמנים להגיע עם מגרפה, מזמרה 

 ומצברוח טוב!

 מחכים לכן ולכם.
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 מרכז תרבות לאוכלוסיית הגמלאים –בית אשלים 
עם דעיכת הגל הרביעי של וירוס הקורונה, בית אשלים חוזר לפתוח את שעריו לאוכלוסייה המבוגרת לפעילות 

 תרבותית ופעילות גופנית בשעות הבוקר ואחה"צ
 מפורסמת כאן טבלת הפעילות באחריות דפנה הירש.

 חיסון שלישי או בדיקת קורונה שלילת, עדכנית. –הפעילות על פי תנאי התו הירוק 
 בהזדמנות זו אנחנו מברכים את המתנדבים שמלווים אותנו במשך שנים בפעילויות השונות

ופונים לציבור בבקשה: מי שמוכן מדי פעם או אפילו באופן חד פעמי להתארח במועדון אשלים, לספר משהו, 
 להציג יצירה, לשיר, כל דבר שיכול לעניין את ציבור המבוגרים, יבורך ונקבל אותו בברכה ובשמחה.

 משרד מיצוי זכויות ופנסיה

 .0202בימים אלו חברים קיבלו מכתבים מביטוח לאומי שיש להם חוב בגין שנת 
 חברים שלא עבדו בתקופה שמצוינת לכם במכתב מתבקשים לשלם את החוב )ניתן לפנות אלי לעזרה(.

 
 כדאי לדעת!

 שבתקופה שאתם לא עובדים יש לעשות הוראת קבע לתשלום דמי ביטוח לאומי כדי שלא ייצברו לכם חובות.
 

 מאזכרת שוב שיש לעדכן אותי בשינויים כמו:

 החלפת מקום עבודה/סיום עבודה/התחלה חדשה   •

 נולד ילד  •

 גיוס /שחרור  •

 חזרה מחופשה   •
 

 בברכה סילבי פרידמן

 בוקר יום  

10:11 – 41:11 

 צהריים 

44:11 – 41:11 

 אחה"צ

41:11 – 40:11 

     

 עבודות יד א

 משחקי חשיבה

 אקטואליה

 התעמלות מקלות

 אפרת כץ -תנועה 

 התעמלות קבוצתית

 עבודות יד ב

 משחקי חשיבה

 אקטואליה

 התעמלות חישוקים

 נגינת סקסופון אוהד -מוסיקה 

 שעת סיפור

 עבודות יד ג

 משחקי חשיבה

 אקטואליה

 התעמלות כדורים

 שירה בציבור עם נדב, נירית, עומר, דפנה.

 פסנתר: מרינה

 עבודות יד ד

 משחקי חשיבה

 קבוצת נושא

 התעמלות גומיות

 “טל אוהב חיות“ -פעילות עם בע"ח 

 עבודות יד ה

 משחקי חשיבה

 אקטואליה

 התעמלות טבעות

  

 אפיית חלות ו

 משחקי חשיבה

 קבלת שבת +

 סכום השבוע שהיה
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 הכרות עם המנהלת החדשה  -“ אפיקי ירדן”בית ספר 
, נשואה ואם  לארבעה. מתגוררת בטבריה. בוגרת תואר שני במסלול ניהול וארגון 41, בת דקלה פרץשמי 

 מערכות חינוך במכללת אורנים ובעלת הכשרת מנהלים של "אבני ראשה".

השנים שקדמו לכך עבדתי במכון ברנקו  22 -בשלוש שנים האחרונות ניהלתי בית ספר תיכון בקריית מוצקין וב
וייס בניהול ופיתוח של תכניות חינוכיות רב מערכתיות. הייתי שותפה לפיתוח פדגוגי של הוראה דיפרנציאלית, 

 הוראה לשם הבנה, שיח מיטבי ועוד...

בגישתי החינוכית אני מאמינה ביכולותיהם של כל ילד וילדה. בעיני חינוך אמיתי מתחיל במודלינג של המבוגרים 
 האחראים, ביחס אישי ובהקניית ערכים של אהבת האדם והארץ.

שנה, כמנהלת החינוך המשלים. אמא שלי  02הסביבה הקיבוצית מוכרת לי. בעבר עבדתי בקיבוץ כנרת, לפני 
עבדה שנים בבית הסיעודי בדגניה א' ואני כילדה בקרתי שם הרבה. בני הבכור התחנך בפעוטון בדגניה א' ואחותי 
עובדת שנים בחינוך בדגניה א' ועכשיו החלה גם לעסוק בהנחיית הורים. חמי, מיגל, עבד שנים במזגניה באפיקים 

אפיקי ”יחד עם יצחק בר מאיר, כך שכל ההוויה הקיבוצית אינה זרה לי. מצאתי הרבה חיבורים ביני לבין ביה"ס 
 ירדן". מצאתי מקום מוכר אבל מצד שני גם שונה. השבילים, העצים, הטבע הירוק השולט בכל היה מוכר. 

 מקום שיושב על זיכרונות רבים.

להבדיל מהפעמים האחרות במפגש עם הקיבוץ, היום אני מגיעה לקיבוץ עם הרבה יותר הבנה וניסיון, אחרי 
שניהלתי מערכות גדולות, דומות ושונות. זה נותן לי מצד אחד את הרצון לשמר דברים מסוימים ומצד שני 

להעמיק, לדייק ולשפר דברים אחרים. היום אני מרגישה יותר בנוח להביע עמדה, להגיד אמירה ולהפעיל 
 סמכות.

מצאתי בית ספר נהדר, שהסביבה הטבעית של הקיבוץ מאפשרת למידה מעצימה, חווייתית, אחרת, שזה חלום 
 של כל ילד.

יש פה בית חם, אווירה נעימה, משפחתית ויכולת הכלה מאוד גדולה. גם מימדי ביה"ס מאפשרים את היחס 
האישי, אין פה וואקום, יש נינוחות. יחד עם זאת ביה"ס צריך לעלות קומה, מבחינת הישגיו ואופן העבודה שלו. 

למשל לחזק את הלמידה הדיפרנציאלית, שתאפשר לכל לומד להתקדם מהמקום שלו.  כמו כן הייתי רוצה לדייק 
את נושא הגבולות והסמכויות בבית הספר. אני רוצה לראות את קהילת ההורים מעורבת, מטפחת שותפה 

 ומאמינה בבית הספר.

התחלנו את השנה באנרגיות חיוביות ובאווירה טובה. התחילה למידה רצופה ובכיתות מתרחשים תהליכים 
 טובים הנותנים הזדמנות לשינוי הניהולי .

 מקווה לשנת לימודים מוצלחת1     
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 פינת התרבות
חיבור  -מפגשים עם רכזי תחומים נוספים בקהילה הולידו שיתופי פעולה עם מנהלת הבריאות ורכזת הספורט

 שנראה אך טבעי.
 בימי שני הולך לכיוון בריא יותר. בריא לגוף, אבל בעיקר לנפש. מועדון ותיקים 

נפגשים במועדון עינב וכוס קפה/תה, פינוקי בריאות שונים ובעיקר שיח נעים,  22:22-ל 6:22בכל יום שני בין 
 כאשר הדגש הוא על חשיבות היציאה מהבית והמפגש עם אנשים. 

 מוזמנים לקחת חלק! 
 

 שבוע ההליכה: 
 להליכה קיבוצית )נושאת פרסים מהמועצה( לבריכות הדגים וחזרה.  22.22יצאנו בשבת 

 היה מזג אויר נהדר וחברה טובה.
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 מסיבת סיום הקיץ בבריכה בהפקה משותפתהתקיימה  21.22בערב שישי 
 מנכ"ל הקהילה נשא ברכה. -קורן

 נירה ורן פינסקי נתנו את קולם המיוחד לשירה מרגשת.
 אירחנו את "להקת הבית" בשירים ישראלים, שתינו בירה, וודקה וסנגריה שרקחה לנו מרסלה הנהדרת )תודה!(.

 שרנו, רקדנו, ובעיקר שמחנו למפגש חברתי, מקרב, משמח ומחבר.
 

נשמח בכיף  -יש תכנית לכל יום בשבוע גם לילדים וגם למבוגרים. מי שמוכן  להתגייס לעזור עם הפנים לחנוכה:
 להיעזר.

 שבת שלום
 נורית וצוות התרבות
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 סיור ארכיונאים מקצועי באפיקים
צוות ארכיונאות במרחב היישובי, סיור “, האיגוד הישראלי לארכיונאות ולמידע”(, אירגן 07.22.0202ביום ד' )

 לקיבוץ ולארכיון אפיקים. לסיור הגיעה קבוצה של ארכיונאיות וארכיונאים מקיבוצים וממושבים.
 הכותרת לסיור הייתה: "סיור מקצועי בקיבוץ אפיקים". 

 שעת בוקר בעמק הירדן. נוף יפהפה חולף מחלונות האוטו, והמחשבות נודדות.
  ?מה נראה בסיור? מה נלמד ממנו? את מי נפגוש

הגענו לחנייה בכניסה לקיבוץ, ודי מהר איתרנו את מגדל המים הלבן שעליו ניצבת חסידה שלעולם אינה עפה, 
 ומשם הרמנו פעמינו אל "מועדון עינב".

מאיה אשכנזי, מנהלת ארכיון קיבוץ אפיקים, קיבלה את פנינו במועדון המרווח יחד עם מאפים טעימים ושתייה 
 מרווה.

התחנה הראשונה בסיור הייתה הארכיון. עברנו בין חדריו, התרשמנו והתפעלנו מגודל המבנה ותכולתו, 
מהתצלומים הרבים המכסים את קירותיו ומהחפצים ההיסטוריים הפזורים בו, ולבסוף התכנסנו באחד 

ומאיה שיתפה אותנו בהיסטוריה של הארכיון, בתהליכי העבודה, ביוזמות השונות שהיא עושה, וגם  ,החדרים
 באתגרים ובקשיים. 

 שאלנו שאלות וקיבלנו המון רעיונות חדשים. 

ליד מגדל המים חיכו לנו רינה כץ )מדריכת טיולים( ואמוץ ברונטמן )ההוא מלהקת הנח"ל(. שניהם מדור הבנים 
 ...של המייסדים. טיילנו איתם במשעולי הקיבוץ. הלכנו, הקשבנו ושרנו, שירים של פעם שמרחיבים את הלב

השמש יקדה בשמים, אבל אנחנו כאילו חזרנו אחורה בזמן אל ימי החלוצים, והחום לא הפריע לנו לדמיין את 
 .עצמנו שם במקום בימי בראשית הקיבוץ

 .עייפים מעט ורעבים מעט חזרנו למועדון. שם חיכו לנו כריכים טעימים ופירות מרעננים
 על העבודה היומיומית שלנו.  -ואז, שבעים ומלאי חוויות, ערכנו שיחה עלינו 

 על הקשיים והאתגרים שאנו, הארכיונאים בקיבוצים, במושבים וביישובים קטנים, מנסים להתמודד איתם. 
בשיחה עלו נושאים רבים וחשובים: התמודדות מול הנהלת הישוב בהיבט חשיבות הארכיון, שיתוף פעולה עם 

משרדי ההנהלה ומנהלי הפעילויות בהעברת מסמכים לארכיון, תקציבים, הכרה בפעילות, גיוס משאבים, 
הערכת חומר בארכיון בהיבט היסטורי )האם הכל נשמר, מה החוק אומר, הארכיונאי מוסמך לקבוע מה כן 
ישמר מה לא?(, גיוס הקהילה, התמודדות עם חומר דיגיטלי מריבוי מדיות )מיילים/ הודעות וכו׳(, כח אדם 

ובכולן ידון בקרוב הצוות הייעודי  –מקצועי, התייחסות להרחבות/תושבים חדשים שלא חברי הישוב, ועוד ועוד 
של הנהלת האיגוד, "צוות ארכיונאות במרחב היישובי", במטרה לתת פתרונות וכלים לארכיונאים להתמודדות 

 .עם הקשיים

 .כל אלה יישארו איתנו –הסיור הסתיים, אבל החוויות, התובנות הקשרים החדשים שיצרנו זה עם זה 

 .ענת אופיר, גזברית האיגוד, מנהלת ארכיון נצר סירני

 

 -האירוח של אנשי מקצוע תוספת שלי בנימה אישית:
ארכיונאים מקיבוצים, מושבים וישובים כפריים, בקיבוץ 

ובארכיון שלנו, גרר אחריו תגובות חיוביות, התפעלות 
והתלהבות מהארכיון המפואר שלנו, מפינות חמד 

בקיבוץ, מעבודות אמנות במרחב הציבורי, מהסיפור של 
 אפיקים דרך העיניים של רינה ואמוץ.

לפעמים אורח לרגע רואה את היופי והטוב, ומחזק אותך 
 שאתה עושה משהו נכון. 

 יש במה להתגאות!

 מאיה אשכנזי, ארכיון1
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 שנה למלחמת יום הכיפורים 10במלאת 
 שנה חלפו מאותו יום קרב מר שהתרחש כאן על גבעות הר החרמון שאותו אני רואה כל יום מרחוק ומקרוב. 4%

 לא נפרדנו, ההר לא עזב אותי ואני לא עזבתי אותו.  22/72/%מאז אותו יום גורלי ומר 
פעמים רבות פקדתי אותו) לא להחליק על השלג הלבן(. באתי לפגוש את חברי ביום הזיכרון, בסמוך למצבת 

האבן עם שמות הנופלים. בחניון הרכבל, באתי עם ילדי להראות להם את סיפור הקרב, באתי לספר את הסיפור 
 לחיילים צעירים.

מתחת למוצב הישראלי הסתערו לוחמים צעירים חדורי  27-ו 24באתי לוודא ולעשות שלא ישכחו. כאן על גבעות 
 כים שידעו מה מוטל ומצופה מהם.“ס למ“חניכי ביה‘ רוח קרב ואמונה, לוחמי הגד

כולנו חבורת לוחמים בשנות העשרים לא חשבנו שקיימת אפשרות אחרת מלבד להכריע את הקרב ולהניף את 
 דגל ישראל ודגל גולני חזרה על תורן המוצב שנילקח.

 הזמן שעבר שוחק את הפינות וחדות הזיכרון, אך המחשבות נטועות עמוק ולא נגמרות.
רוצים אותך “ יבש”אותו שישי בצהריים, כשהש.ג עצר אותי בדרכי לעשות את יום כיפור בבית ואמר לי בקול 

 ‘.במבצעים.  תוך שעות מעטות החזרנו את כולם מהבית לגד
משהו, התחילו ההרהורים מה הולך להיות? בשבת בצהריים, תוך כדי ההכנות ומסדרי הכוננות, “ המומים”

 ד הקריאה שממוצב החרמון ניתק הקשר.   “יצאה ממשרד המג
להיטס חירום לרמת ‘ ההבנה שזה לא עוד יום קרב חלחלה. נערכנו להנחתת מסוקים במגרש הכדורגל של הגד

 לחורשת הזיתים בעיבורה של ראש פינה.‘ הגולן. זה לא קרה. בשעות הערב המוקדמות הוסע הגד
“ האויב הקשה”קולות המצוקה וקריאות לחילוץ ועזרה שבקעו ממכשירי הקשר לא הותירו ספק.  עד אז עדיין 

 צ.“ד חזר עם קבוצת פקודות בשעות אחה“היה חוסר הוודאות. המג
דים ולמי לא יוותר מקום. ההבנה “על הציוותים. מי עולה על הזחל“ המלחמה”ביום ראשון בסוף היום החלה 

 חדרה להכרה שמתנהלת מלחמה נגד כוחות סורים לאורך קו רמת הגולן.
דרוכים לעלייה לכיבוש “ מסעאדה“היינו בתנועה ל 22/%לאחר תדריך חפוז, בשעות שלפני עלות שחר יום שני ,

מוצב החרמון. מרגע זה היינו תחת מתחי ארטילריה בלתי פוסקים ותקיפות מטוסים סוריים שתפסו אותנו 
 בתחילת מעלה ההר.

 7טנקים מחטיבה  0‘, ט נע אחרי הטור של הגד“ק המח“הפקודה לנוע לכיבוש המוצב ניתנה, חפ‘, בוקר יום ב
, ונחשף לחיילי 24צורפו ונעו בראש הטור. אחרי העיקול )עיקול הטנק( כשהטור התיישר לצפון, מתחת לגבעה 

הקומנדו הסורי, שהיו ערוכים ומחופרים בעשרות, החלו צליפות ופגיעות קשות בכל לוחם שהיה חשוף בגופו מעל 
 ד. “דפנות הזחל

סורי בטנק  b-22הטור נעצר בסמוך לשרשרת מוקשים שנפרשה לאורך הכביש. פגיעה ישירה של תותח ללא רתע 
 הראשון עצרה את הטור דקות ארוכות ללא יכולת לחלץ. 

לפרוק מהכלים, לנסות ולאגוף את ‘ ב-ו‘ הלוחמים שאיישו את הכלים בראש הטור נפגעו. נתנה הוראה לפלוגה א
ן, ניסו בגבורה עילאית לסלק את המוקשים ולפגוע בסורים “החסימה. מעט הלוחמים הכשרים, ובראשם הקמ

 שצלפו בכוח.
ט שהקרב הולך ומסתבך ומסכן את מעט הלוחמים שנשארו ולא מאפשר שליטה והכרעה “ההבנה של המח

 הביאה למתן פקודת נסיגה.  
דים “לפתע משמים נפרש ענן סמיך שבחסותו הצליח הכוח להסתובב, לאסוף את הנפגעים ולדרדר את הזחל

 חזרה. מראות הנפגעים וההרוגים במשטח החניה התחתון בכניסה לאתר החרמון איתי ויישארו...
 בערבו של אותו יום קרב מר וכבד התכנסו מעט הלוחמים שנותרו בחורשת הזיתים שבבניאס.

 פרסנו את כל חגורי הקרב של הלוחמים שלא חזרו, אובדן כבד וחורץ.  שמותיהם חקוקים על אבן זיכרון.
 עולמות שלמים שלא הספיקו לטעום את טעם החיים, הם נותרו צעירים ויפים.

 לזכרם אנו חוזרים כל שנה לכאן, לזכרם אנו מחויבים.
 אחזור לכאן ואמשיך לספר ולזכור.

 חנן וייס  
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 חווית חיים
" סיים לארוז את רצינת הסתיו כבר הורגשה היטב בפרברי ציריך שבשוויץ, בשעת בוקר מוקדמת של תחילת אוקטובר. "

לתל  LX010תיקיו, וידא שוב ושוב שלא שכח שום פריט שתכנן לקחת איתו, הכניס לתיקו את מסמכי טיסת סוויס מספר 
 אביב ויצא לשדה התעופה הסמוך כשהוא מלווה באחת משתי בנותיו ושתי נכדותיו.

 
", במהלך הטיסה, את המשימה אליה הוזמן. הוא ידע רתוך שהוא מתרווח בכיסאו במחלקה הראשונה, דמיין לעצמו "

( כדי להגיע מוכן PCRשחרף היותו מחוסן, אין לו תו ירוק ועם נחיתתו יהיה עליו להיכנס לבידוד ולעבור מספר בדיקות )
" כלביהב" 22:22-לאוקטובר. בהזמנה שקיבל צוין שעליו להתייצב ב 24-למשימה שתוכננה עבורו ועבור חבריו ליום שבת ה

 והוא זכר והכיר היטב את המקום.  
 
. כמו רוב חבריו, גם הוא היה נער צעיר בתחילת התיכון וגויס בזכות כישוריו 72-" גויס לארגון בתחילת שנות הר"

 האישיים, חוסנו הפיזי וזריזותו. לימים הוא נהיה לאחד מעמודי התווך של הארגון.  
 

 יש משהו ייחודי בלהשתייך לארגון הזה.
מיומך הראשון, כטירון צעיר ולאחר הדרכה יסודית, אתה נשלח למשימות אותן עליך לבצע, לרוב לבד, ביסודיות 

ומקצועיות, תוך סיכון עצמי לא קטן ובגובה רב. בסוף כל משימה, קלה כקשה, עליך לדווח על סיומה, לתחקר, להפיק 
 לקחים, ליישמם במשימה הבאה וחוזר חלילה.

במרוצת השנים תגלה שכל החוויות והנסיון שצברת בארגון, מלווים, מסייעים ומשרתים אותך במהלך תפקידך ומעשיך 
 הבאים.

 
", הציפה בו זכרונות נעימים והידיעה שזו רהמחשבה על המשימה המשותפת והמפגש עם חבריו הרבים סיקרנה את "

 עשויה להיות המשימה האחרונה שתוטל עליו ע"י הארגון, העצימה עבורו את החוויה.
 
" הביט שוב בהזמנה הלא מוצפנת שקיבל וסמך על הארגון. אך טבעי היה בעיניו שברגע שרעיון המפגש עלה לאויר הוא ר"

התקבל בשמחה ואהדה מקיר לקיר, הוגדר כמשימה עליונה והוקם לו צוות מארגן. בתוך זמן קצר, נשלחו הודעות והזמנות 
לכל חברי הארגון בעבר ובהווה, גויסו כספים, הוזמנו אוכל ושתיה, נשכר אוטובוס עם נהג מקומי, סוכם והוכן מתווה 

" י", מנהל הארגון הנוכחי, היה יכול לסכם את הפרטים האחרונים עם "יהאירוע, נחתמו הסכמים עם אנשי מדיה ו "
 ".הכלביהמ"

 
" וצעד לעבר דלפק הקבלה הכלביה" מבעד לשער הצר של "ר, במועד שנקבע, נכנס "22:22בדיוק של שעון שוויצרי, בשעה 

" קילף ר", שתי מסייעות הארגון. הן נתנו לו אחר כבוד תו שם אישי וחולצה למזכרת. "ס" ו "חשם חייכו לעברו "
 ".רוביק שטיימןבמיומנות את כיסוי המדבקה והניח את התו על חזהו בגאווה. על התו היה כתוב "

עכשיו, בשמו המלא הגלוי לכל וכשהוא בין חבריו הרבים, שגם הם נושאים את תו שמם המלא בגאווה על חזם, החלה 
 המשימה...

 
בכלביה באפיקים. לאירוע הוזמנו כל עובדי  0202באוקטובר  24-אירוע תמרני אפיקים לדורותיו התקיים בשבת ה

התמרים. המפגש המרגש בין כולם היה יחיד במינו כשעל פני כל המשתתפים נסוך, במשך כל הארוע, חיוך רחב של שמחה, 
 התרגשות וגאווה.

 
יקי רימון, בעשור התשיעי לחייו ומראשוני הענף, פגש לאחרונה 
את מומו שטיימן ודני ברטפלד, שניהם בעשור השמיני לחייהם, 

שנה. הם עבדו ביחד ולשלושתם היו זכרונות וחוויות  41לפני כ 
 משותפות מלפני שנים רבות לדבר עליהם.

הותיקים לא הכירו את דור התמרנים הצעירים, והצעירים לא 
הכירו את הותיקים ועם זאת, הם לא היו זרים אלה לאלה. 

גרמה לאוירה מאחדת  DNAהתחושה שלכולם יש את אותו 
 ומחברת, החוצה גילאים ודורות.

 
אחרי התכנסות קצרה, יצאנו לסיור באוטובוס, בשטחי 

התמרים שזכרנו. השינויים בשטח בלטו מיד. במקום צמרות 
עצים, נגלו שטחים שוממים או גידולים אחרים. שדות קוצים 

ועשבי בר החליפו את הצבע הכחול והפסטוראלי שהכרנו 
 ושהיה נשקף תמיד מבריכות הדגים.  

עצרנו לתמונה משותפת בסככה, שהיתה בעברה מרכז 
ההתרחשויות היומיומי עבורנו. כיום היא עומדת חשופה, 

עזובה ומיושנת כשרק עץ הפקאן המדולדל, עוד מרחם עליה בצילו. ממאות הדונמים של עצי תמר שהיו סביבה, נותרו רק 

התכנסות. מימין: יצחקי גל, מומו שטיימן, זהר פרידמן, דני 

 שוקי וולפסון—ברטפלד, עם הגב
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עשרות. יהודה, מרכז הענף בשנים האחרונות, אמר 
 שיש תכנית לנטוע עצים נוספים.

 
בדרך חזרה עצרנו ליד החלקה והאנדרטה לזכר 

 12שנים והוא בן  00חיים פלד ז"ל שנפטר לפני 
בלבד. בתקופתו כמרכז הענף ומרכז משק, ענף 

 התמרים היה בשיאו. אימפריה!
 

ברחבת המוסך עוד עצרנו כדי לגעת בפעם 
האחרונה במנערת החיאני ובמנופים ומשם חזרנו 

 לכלביה.  
 

הכלבים בכלביה כלל לא הספיקו להריח את ריח 
הקבבים, הפרגיות ושאר הריחות המשכרים שעלו 

מהמטעמים הדרוזים שחוסלו במהרה על ידי 
החבר'ה. כאלו הם התמרנים, גם באוכל הם מספר 

 , גם כשמדובר בבירה קרה.  2

 
רני ברנר היה אחראי על התכנית האמנותית שנפתחה במצגת 
לזכר עובדי התמרים שאינם איתנו. על כל אחד מהם הוקרא 
קטע קצר: אפרים חסקלברג, שמעון לשם, בארי חזק, אורי 
יצחקי, חיים פלד, עודד שטיין, אורי פיק, ראוביק רוזנהוך 

 ולוטן יצחקי. יהי זכרם ברוך.
 

, 2626בהמשך הוצגה מצגת על התפתחות הענף. החל משנת 
עת שהוקם על ידי אפרים חסקלברג, ובהמשך כל ציוני הדרך 

עד היום: נטיעות ראשונות, הקמת בית אריזה בקיבוץ, שיווק 
עצמי, החלטה על העסקת בני נוער ככח עבודה עיקרי, שינוי 
שיטת ההשקיה, הצטרפות לבית אריזה האזורי, מיכון הענף 
בהובלתו של אלי פלס ז"ל, רכישת מנופים, העצמת הנטיעות 
ומידע על זני התמרים הנמכרים כיום. בין לבין נהנינו לשמוע 

 את ההסברים וההערות של התמרנים שהיו אחראים לציוני דרך אלה.
 

 האירוע הסתיים בחידון משעשע ושירת המנון התמרן שנכתב על ידי רועי בחנוף.
 
 " שכבר חזר לציריך ושאר חבריו, יכולים להיות מרוצים. המשימה בוצעה בהצלחה רבה.ר"

 כולם כאחד חזרו ממנה בשלום כשהם שמחים על ההזדמנות שניתנה להם להשתתף בה.
 "   כנס התמרנים עשה לכולנו חווית חיים111יקי רימון, המבוגר שבחבורה, סיכם במשפט: "

 האמת, הוא צודק!
 

 תודות:
 תמרני אפיקים לדורותיהם1על ההשתתפות: 

רני ברנר, שלום פסי, אהד תדמור, יניב אסם, יהודה אברהם, זאב יעל )יעקוביצקי(, נעם על הרעיון, התכנון והביצוע: 
 פינסקי1

 סמדי אברהם1 -חנה פלד ו "ס"  -"ח" על העזרה בארגון הארוע: 
 מאיה אשכנזי וארכיון אפיקים1על החומר למצגות: 

 .רונן קול מרכז המשקעל תרומת החולצות: 
 .כלביית אפיקים ויניב אסםעל האירוח: 

 .יגאל גרוסעל נהיגת האוטובוס: 
 .קיבוץ אפיקיםעל הכל: 

 
 האירוע מומן כולו על ידי משתתפיו.

 היתרה שנותרה לאחר תשלום ההוצאות נתרמה לארכיון אפיקים.
 תמרני אפיקים לדורותיהם1
 רשם: אהד תדמור.

 “בארי“ו“ בני”התמרנים ליד הסככה המיתולוגית בין חלקות 

 ה נהנים מהמטעמים הדרוזים והבירה‘החבר
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 העליה לאלה -כוחה של מסורת 
 
השנים  12מי מבוגרי אפיקים ב  -“  העלייה לאלה”

 האחרונות בערך אינו מכיר את המושג הזה?
חלקנו מכירים אותו כילדים, חלקנו כהורים של ילדים 

וחלקנו כמלווים, מורים או מדריכים. ישנה עליה למצדה, 
יש “ בני אפיקים”העלייה להר מירון, עליה לחרמון ולנו 

 “.  העלייה לאלה”את 
כבר שנים רבות שהסיפור הזה מתרחש כמעט בהיחבא, 
אבל רבים, רבים כל כך, חוו את החוויה וטיפסו לאלה, 
המשקיפה עלינו מרמת סירין והפכה להיות מעין סמל 

מקומי למעבר בין שלב אחד למשנהו בחיי הילדים בבית 
הספר באפיקים. באישון לילה או ממש לפנות בוקר, כשעדיין חושך בחוץ, יוצאת קבוצת ילדים וקומץ מלווים 

העלייה לאלה הייתה “, קיבוץ הישן, ישן“המחכה להם במרומי ההר, מדי שנה בשנה. עוד ב“, אלה“בדרכם אל ה
כדי להיות חבר ראוי היית צריך להוכיח  ברמה המעשית והמטאפורית שאתה “. חברת הילדים“כרטיס כניסה ל

מסוגל להתמודד עם קשיים פיזיים ונפשיים, שבאו לידי ביטוי  בטיפוס במעלה ההר, בואכה לשתי האלות )פעם 
 היו שם שתיים

והיא מבטאת בין השאר את כוחה ‘, במשך השנים הפכה משימה זו להיות הציון לפתיחת שנת המצוות בכיתה ז
 של המסורת. היא לא השתנתה עם התמורות בחיינו, שום דבר לא נגע בה.                         

 עפרה
 

 שנת מצוות כיתה ז' עליה לאלה
העלייה לאלה, הנראית באופק מעט מתחת למורדות סירין, היא אחת מהמסורות העתיקות באפיקים יש 

 שנה.  12אומרים 
שנה ואגדות בדואיות של סגולות מרפא נגד עקרות שזורות בהיסטוריה של המקום. אפילו  422-העץ עצמו בן כ

 כתוב שסמל העץ של גולני הוא בבואתו.
 התבקשתי על ידי מחנכת הכיתה מיטל כרמל להוביל את המצווה:

 מיטל כרמל, ניב פינסקי, נעם פינסקי, תום אופין, ואנוכי. –ראשונים התגבשו גרעין צוות ההפקה 
עבודת ההכנה כללה בדיקה וגיבוש סופי של המסלול הרגלי, מסלול רכב הפינוי, חלוקת מטלות והכנת מפה 

 מדויקת.
 לטיול עצמו הצטרפו הורים מלווים נוספים: ניצן שפירא, שי עלי, ודקל מנחמי.

 בבוקר, מתחנת ההסעות ליד הבריכה, 2:22 -ב  02.22.0202המסע עצמו החל ביום חמישי 
 החשש מגשם התבדה וירח מלא ויפה ליווה אותנו לאורך הטיול.

לאחר שחצינו את גשר בית זרע )נחום( החלה עליה מתונה כאשר עצרנו ליד חפירות עבודייה, למתן הסבר על 
מיליון שנה, סוגי החיות של התקופה, כלי צור שנמצאו, שכבות גיאולוגיות,   2.4הממצאים של האדם הקדמון בן 

 לפותרים נכונה ניתנו תמרי מג'הול כמיטב המסורת. -ועוד 
יש לומר שכשבוע לפני כן הגיעה משלחת חפירות בינלאומית שכללה את טובי הפרופסורים מאמריקה וישראל  

לתיארוך מחודש בטכנולוגיות עדכניות לאחר שנים רבות של הזנחה, אותם מומחים שמחו מאוד לפגוש את 
 מוצא האתר איזי מרימסקי אבי מולידי.

המשכנו בדרכנו כאשר השיפוע מתחיל להיות מורגש יותר ובסיום הזד הקטן עצרנו להסבר על מפת הכוכבים על 
 ידי ניב פינסקי, נווט ידוע בזכות עצמו.

הדרך התפתלה לאורך המצוק וחוות בודדים נגלו לפנינו, הילדים לאורך הדרך התגברו על הקשיים בספורטיביות 
 ראויה לציון.

 הגענו לעליות הסופיות לאלה, המכונות הסרפנטינות משום דרך העקלתון אותם הם יוצרות. 
עלינו מעלה מאותגרים מהשיפוע והנשימה, במרום ההר הפציעה הזריחה ביחד עם חיוכו של תום אופין שהכין 

 לנו תה וקפה שכה היינו זקוקים לו.
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 ברכת מחנכת הכיתה -העלייה לאלה כיתה ז' תשפ"ב, מחזור ע"ה אפיקי ירדן 
 כולנו צריכים הר.

 –נקודת מבט אחרת ושונה, רצון להגיע אל ראש ההר  –הר אליו נוכל להעפיל ולהשקיף ממנו אל הסביבה 
 להתמודד עם האתגר, ולצאת ממקום הנוחות.

 כדי שיהיה עם מי להשתתף בחוויה, לסייע ולהסתייע. –חברים שילוו אותנו בדרך 
 מדריך שירחיב את הדעת ויפנה את תשומת הלב לפרטים שאולי נסתרו מן העין.

 והורים שיחכו בסוף, עם חיבוק, אהבה וגאווה אין קץ.

 כולנו צריכים הר
 כולנו צריכים אתגר

 שיגלה בנו את הכוחות
 שיפתח לנו אפשרויות

 שירחיב לנו את הגבולות
 שיעודד אותנו לחפש ולמצוא את מה שנמצא מעבר להר, 

 רחוק מהידוע והמוכר.

 כולנו צריכים הר
 כולנו יחד. -ולכן עלינו לכאן

 כל אחד ואחת מאיתנו תרם להצלחת המסע,
 כל אחד ואחת מאיתנו חשובים ומשמעותיים להמשך הדרך.

 אני מאחלת לנו
 שתמיד יהיו לנו הרים ואתגרים ואפשרויות נוספות,

 שהאופק ישתרע רחב וכחול ורחוק
 כי בכוחנו וביכולתנו להגיע –ואנחנו נדע 

 לכל מקום. לכל הר. לכל אתגר שנרצה להשיג.

 תודה לכם
 על שהייתם שותפים למסע, המסע הפותח את שנת המשימות.

אלון מרימסקי, ניב פינסקי, נועם פינסקי, תום אופין, עמית גל אסם,  -ותודה מיוחדת לצוות ההורים המארגנים
 יונת פינסקי, מאיה אשכנזי, ניצן שפירא ודקלה גרניט.

 מי ייתן ותהיה השנה שלנו ברוכה, מאתגרת וראויה למעשינו. ברוכים תהיו.

 מחנכת הכיתה, מיטל כרמל1

 נוף מרהיב עין של עמק הירדן הכינרת ורמת יבנאל נפרס לפנינו. -הונף דגל הכיתה במצפה אילות הלא היא האלה

נעם פינסקי סיפר לנו על שביל ישראל שזוהי אחת מנקודות העצירה שלו, הזכיר את חן כינרתי ז"ל, חבר מחזור 
 שלנו שנפל במלחמת לבנון אשר הוקמה מצבה לזכרו.

לאחר מנוחה צילומים וסיפורי אגדות )הילד הרעב( התחלנו את הירידה מטה לכיוון חורשת קק"ל בואכה 
מנחמיה, שם חיכו ההורים הנרגשים. נערך טקס שכלל ברכות מטעם ההורים, בית הספר והילדים, הוקמה 
מדורה לשריפת פתקים הכוללים תכונות אותם הילדים רוצים לזנוח מאחוריהם עתה משבגרו, כאשר צוות 

 ההורים האיכותי של הכיתה פרס לנו מזון לרוב.

 לסיכום:
 החוויה הייתה מרגשת מאוד, עבודת צוות מופלאה של המלווים, ילדים נהדרים ונחושים,

 תחושה של מסוגלות, העצמה, וגיבוש חברתי.
 ומילה אחרונה,

כבן אפיקים, הבן של המורה לטבע )איזי( שהוביל מצווה זאת פעמים רבות מספור, וכאבא של יואב )קניקו( בן 
 הכיתה, התחזקה תחושת השייכות, תחושה של סגירת מעגל,

 והבנה לעת בגרות את כוחם של מסורות.

 ותודה מיוחדת למחנכת הכיתה מיטל.

 אלון מרימסקי
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 "סדנת המזרקות"

 במהלך חודש ספטמבר התקיימה בכיתת האומנות סדנת עבודה בחומר. 
 הכנת מזרקות מים קטנות ומעוצבות לבית או לגינה.   -המטרה

 יצא קול קורא ונשים וגברים בקשת גילאים התאספו יחד לחוויה אומנותית וחברתית. 
 לקח על עצמו את הפן הארגוני. בני סהר ו"נתיב לאומנות" הסדנה מומנה באדיבות 

שהגתה, יזמה, לימדה והנחתה ובדרכה המיוחדת, ממש כמו קסם, עזרה לנו להביא יפה צרי  -אבל יותר מכולם
 את המזרקות לקו הסיום. 

 תודה ענקית מכל משתתפי הסדנה שכבר שואלים מתי הסדנה הבאה... 

 אורה אולמן

 
 
 
 
 

 תודה בשלהי הקיץ
בשם  קבוצת הפנסיונרים ההולכים על המים, אנו נאמני הבריכה. השנה עם בוא הקיץ קמנו בבוקר עם שיר בלב 

ושמחת חיים כשיש לנו סיבה וכתובת, כפר הנופש בריכת אפיקים. בכניסת שערי הבריכה קבלו  את פנינו שני 
מצילים צעירים ויפים עם מאור פנים, חיוך ותודעת שירות שלא פוגעת ברצינות התפקיד, לביא צברי ועומרי 

מליחי שסמכנו עליהם. כידוע בגילנו, אחד עם כאבי גב, השני עם כאבי ברכיים ושלישי לצלילי מוסיקה מרקד 
במים. ברצון היינו מאמצים אותם גם לשנה הבאה. ברצוננו לציין שהבריכה השנה הייתה נקיה להפליא והמים 

 קריסטל והכל ברוח טובה. 
תודה לכל אלה שאיפשרו להנות מן הבריכה. לאסנת בזמן, איציק כהן שהיו אחראי הבריכה, מפעיל למצילים 

 ולממלא המקום דני לב. 
 רבקה בירקנפלד וקבוצת הפנסיונרים1

 קונג-חוג צ'י –חדש בספורט 
קונג הן למעשה סדרות של תרגילי תנועה ונשימה מודעת, אשר מבוססים על עקרונות הרפואה הסינית. -צ'י

יתרונות הצ'י קונג הם : חיזוק הגוף, מבנה השלד והשרירים, שיפור הגמישות וטווח התנועה, פתרון מבוסס 
ידע למגוון בעיות רפואיות כרונית, שיפור וחיזוק מערכת הנשימה ומערכת החיסון הטבעית של הגוף, שיפור 

  .המיקוד, קואורדינציה ואיזון מנטלי ורגשי
 

 .תירגול הצ'י קונג מתאים לכל גיל ולכל מצב בריאותי, ואיננו מצריך אמצעי עזר שונים
 .כל שנדרש זה לבוא בבגדים נוחים ונעליים נוחות ויציבות

 212-221%22%החוג יתקיים באפיקים פרטים והרשמה יואב 

 מומלץ!

 עירית פורת
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 בכדורמים 11-סיכום "טורניר הבנים" ה

, כמיטב המסורת המקומית, התקיים בברכת השחייה שלנו באפיקים טורניר הבנים בכדורמים 6.22.0202בשבת 
 לזכר ארבעת בני אפיקים, חללי צה"ל, ששיחקו כשחקנים פעילים בקבוצת הכדורמים שלנו:

 .אברהם קורין, יצחק גלעדי, זיו לוין ולוטן יצחקי זכרם לברכה
 

 שחקנים: %2קבוצות מאגודות כדורמים שונות, סה"כ הגיעו כ 4בטורניר השתתפו 
 במקום הראשון: גוש זבולון.

 במקום השני: גבעת חיים.
 במקום השלישי: טבעון.

 אפיקים. -אריות העמק במקום הרביעי:
 

 כמו בכל שנה, את הטורניר כיבד בנוכחותו קהל רב שתמך ועודד את השחקנים.
 בסיום הטורניר חולקו חולצות לשחקנים, השחקנים עמדו על שפת הבריכה ונערך טקס צנוע ומרגש לזכר הבנים.

 
שגייס את  "אריות העמק" הטורניר הספורטיבי והיפה הזה לא יכול להתקיים בלעדי אור גיל מאמן קבוצות

 הקבוצות האורחות.
 האגודות השונות שהגיעו ושיחקו בצורה מכובדת ומקצועית. 4-תודה לשחקנים המופלאים מ

 תודה גדולה לשופטים המכובדים: רותם צוקרמן ובני לנג.
 למאמני הקבוצות: אור גיל, גידי רום, מושיקו הרשקוביץ ובני לנג.

 לינון אסם על הנחיית המשחקים.
 לשני ניר על הנחיית הטקס המכובד.

 תודה רבה ללביא צברי המציל.
 תודה גדולה לנאמני הספורט: שני ניר, בן אולמן, עדי נחושתן, מאיה אשכנזי , עמית אסם ונילי דומוביץ'.

 
 ארגון והפקה: גני אסם חכם רכזת ספורט אפיקים1

 

 צילום: שגיא בן יצחק
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 בקבוץ אפיקים 1עלון אפיקים הודפס בסטודיו קו 

 מזל טוב!להילרי ויעקב דובדבני 

 עדילהולדת הנכדה 

 לדנית ובן קירשברגבת 

ברכות רבות לכל 

 ניר-משפחת דובדבני

 מזל טובלגני ואריאל חכם 

 איתןלהולדת הבן 

 לגבי אסם, ליניב אסם

 מזל טוב להלדת הנכד

 לתחיה ועמיקם אסם 

 להולדת הנין

 ברכות  רבות לכל המשפחה!

 מזל טוב! לדני ושימי לב 

 אסיף ופטללהולדת הנכדות התאומות 

 לאשבל וירון לבבנות 

מזל טוב לרבקה לוי 

 להולדת הנינות!

ברכות רבות לכל 

 המשפחה!

 מזל טוב לנישואיכם! ונדב למיה

מזל טוב                                               לרינת ואלי  ווידה 

 לנישואי מיה

מזל טוב                                                    לנעמי ולוי חופש 

 לנישואי נכדתכם מיה 

 ל“עם בח

 ברכות רבות לכל המשפחה!

 מזל טוב!לסמדי ויהודה אברהם 

 שלי ועידןלנישואי 

 מזל טובלנחמה זמר טוב 

  שלילנישואי הנכדה 

 ל“עם בח

 ברכות רבות לכל המשפחה!


